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Muzejní noc
Ve čtvrtek 4. června od 16:00 se 
na vimperském zámku uskuteční 
akce Muzejní noc, jejíž součástí bude 
vernisáž výstavy Barbory Chlastákové 
„V ráji šumavském“. Více na str. 14. 

Dětský den
Zveme všechny malé i velké na tradiční 
dětský den na Vodníku 5. června 
od 14:00. 

Kultura ve Vimperku
Máte zájem o směrování a formování 
vimperské kultury? Přijďte ve čtvrtek  
16. června v 15:00 do Městského 
kulturního střediska Vimperk. Těšíme se 
na Vaše podněty a nápady.

Léto pod Boubínem
V letošním roce se hudební program 
s již tradičním názvem Léto pod 
Boubínem rozdělil do tří částí. V 
červnu si na své přijdou milovníci folku, 
červencový program míří na vyznavače 
alternativy a srpen bude patřit popu a 
rocku. Více se dočtete na str. 6.

Majálesová návštěvnost 
trhala rekordy
Branami areálu letní scény prošlo v 
sobotu 21. května na 2 500 lidí, kteří 
navštívili po dvouleté odmlce Majáles 
Vimperk. Vysoké návštěvnosti se 
těšil i předmajálesový program, tzv. 
Vimperský máj. Více na str. 14.
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Kontaktujte nás:
vimperske.noviny@mesto.vimperk.cz

388 402 264

Nová služba knihovny

Děti – naše budoucnost
Již od  roku 1950 patří 1. červen dětem. 

Prvopočátky upozornění na práva a potřeby 
dětí byly již v roce 1920 při založení Národního 
shromáždění během turecké války za nezá-
vislost. Tehdejší ochránce národních práv 
Mustafa Kemal prohlásil, že důležitou součástí 
k budování státu jsou děti. O pět let později 
1. června při konání Světové konference pro 
blaho dětí bylo doporučeno vyhlásit den dětí. 
Ve stejný den se konal v San Franciscu festival 
dračích lodí, na jejichž oslavu čínský generální 
konzul shromáždil čínské sirotky, aby pouká-
zal na to, že se má společnost více zabývat 
blahem dětí. Ale až v  roce 1949, na podnět 
Mezinárodní federace žen, která upozornila 
na masové zabíjení žen a dětí v Lidicích v roce 
1942 a francouzském Ouradouru v roce 1944, 
byl 1. červen vyhlášen Mezinárodním dnem 
dětí a počal se slavit o rok později. 

Ochrana práv dětí je součástí každé vyspělé 
společnosti a  mělo by to být prioritou nás 
všech. Zodpovědnost za jejich výchovu a vzdě-
lání mají především rodiče a školy. S postu-
pem času se pro děti budují mnohá zařízení 
pro hry, zábavu a sport. Vyvíjejí se hračky, hry, 
vydávají se krásné knihy poučného a zábav-
ného charakteru. Materiální zabezpečení dětí 
je na stále větší a vyšší úrovni. V oblasti výživy 
je spoustu potravin určených pro děti různého 

věku, a to nejenom té „zdravé“, ale i té „sladké“. 
Za zamyšlení však stojí, kolik času věnují dětem 
sami rodiče a společnost, protože nejčastěji 
skloňovanou větou je „nemám čas“. To se také 
promítá do společně strávených chvil s dětmi. 
Dnešní doba je jiná než před třiceti či padesáti 
lety. Vše se vyvíjí, nic se nedá zastavit. Když 
rodiče a  nejbližší nemají na  děti čas, snaží 
se jim to nahradit hračkami, penězi na koupí 
něčeho hezkého, dovolí jim hrát si na počí-
tači či sledovat televizi. Děti tak dostanou, 
co chtějí, jsou spokojené a rodiče si mohou 
myslet, že se o ně přece starají dobře, pro-
tože mají radost a jsou zabavené. Ale ne vždy 
tomu tak je. Jsou opravdu vždy spokojené? 
Je materiální pomoc to, co potřebují? Jsou to 
děti, které chtějí být pohlazeny, pochovány 
a potřebují slyšet od svých nejbližších „mám 
tě rád“. I v dětském světě jsou starosti, trápení 
a křivdy. Jsme to my dospělí, kteří bychom si 
měli všímat svých dětí, ale i dětí, které známe 
ze svého okolí, zda se nemění něco na jejich 
konání, na  jejich výrazech a  jejich chování. 
Bohužel, děti nemají zkušenosti a své starosti 
a problémy pak mohou řešit únikem do jiného 
světa, světa drog, podivných komunit a útěky 
z domova. A to už je příliš pozdě. 

Pokračování na str. 3

Foto: Michaela Bauerová
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Vimperský máj zahájil koncert pěveckého sboru při ZŠ Smetanova. 

Beseda s novinářem Tomášem Etzlerem.

Na stojáka – Ester Kočičková.

… se zpěvákem Jiřím Macháčkem.

Cyklistický závod Vimperské schody.

PechaKucha Night na téma „A kola se točí...“.

Páteční koncert Filipa Zoubka & The Blues Q.

Vyvrcholením Majálesu byl koncert skupiny MIG 21…
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Dorovnání ceny tepla 
na vývoj inflace

Až do letošního března jsme byli přesvěd-
čeni, že inflace převyšující 10 % je pouhá 
vzpomínka na porevoluční 90. léta. Bohužel 
současný vývoj ukazuje, že v  letošním roce 
meziroční index spotřebitelských cen tuto 

hranici velmi brzo překoná a další vývoj cen 
je obtížně predikovatelný. 

Vzhledem k růstu cen dřevní štěpky, zemního 
plynu, elektřiny a materiálu na opravy a údržbu, 
který je výrazně vyšší, než předpokládala 

předběžná kalkulace ceny tepelné energie, 
zvyšuje tepelné hospodářství ve  Vimperku 
ceny tepla od 1. 7. 2022 o 4 % na novou před-
běžnou cenu tepla ve výši 654 Kč/GJ bez DPH 
(měření za předávací stanicí pro vytápění a pří-
pravu teplé vody). Kompletní ceník tepla je 
dostupný na stránkách www.teplo-vimperk.cz.

S  přáním příjemně stráveného léta všem 
občanům Vimperka a s nadějí na příchod dnů 
klidnějších, Miroslav Rys,

jednatel Energie AG Teplo Vimperk, s. r. o.

Chatky na Vodníku
O další podobě a pronájmu chatek na Vodníku 
rozhodnou zastupitelé v příštím volebním období 

V prosincovém čísle Vimperských novin byl 
uveřejněn článek o dalším pronájmu chatek 
na  Vodníku. Pro krátké připomenutí: chatky 
má pronajaty Ing. Martin Paštika do 22. března 
2026. Na základě žádosti současného nájemce 
zastupitelé rozhodli o zveřejnění záměru pro-
nájmu chatek na dobu 35 let. Mělo se jednat 
o  jejich pronájem po ukončení současného 
vztahu, zbourat je a  postavit nové. To také 
bylo projednáváno na  zasedání zastupitel-
stva. Město po zveřejnění záměru o pronájmu 
obdrželo tři nabídky, které byly hodnoceny 
z hlediska architektonického ztvárnění a obje-
mového řešení včetně doplňujících nabídek 
pro rozvoj a podporu sportovně rekreačního 
areálu. Na červnovém zasedání pak zastupitelé 
přijali usnesení o následném uzavření nájemní 
smlouvy s  dosavadním nájemcem panem 
Paštikou na základě doporučení výrazné vět-
šiny členů hodnotící komise. V  červenci byl 
jedním z uchazečů o pronájem podán podnět 
na  Úřad pro ochranu hospodářské soutěže 
k přezkumu z důvodu námitky, že se nejedná 
o klasický nájemní vztah, ale o koncesi. V tako-
vém případě se mělo postupovat podle zákona 
o zadávání veřejných zakázek, neboť demolici, 
výstavbu a následný pronájem chatek je nutné 
posuzovat jako koncesní řízení. 

Koncesí se podle zákona o  zadávání 
veřejných zakázek rozumí zadání stavebních 
prací uzavřením úplatné smlouvy o výstavbě 
a následném braní užitků vyplývajících z pro-
vozování stavby a  poskytování služeb. Úřad 
po  přezkoumání podnětu dospěl k  závěru, 
že město mělo postupovat ve zveřejněném 

záměru na demolici a výstavbu chatek nikoliv 
podle zákona o obcích, jež upravuje pronájem 
majetku, ale podle zákona o zadávání veřejných 
zakázek v duchu koncesního řízení. Ve výroku 
tohoto rozhodnutí uvedlo, že město směřuje 
k zadání veřejné zakázky, tj. k uzavření smlouvy 
o demolici chatek a výstavbě nových a násled-
nému jejich pronájmu za účelem poskytování 
rekreačních a ubytovacích služeb. 

Na  jednáních rady města jsme se zabý-
vali odůvodněním vydaného rozhodnutí 
a po porovnání s jinými případy obdobného 
charakteru jsme dospěli k  závěru, že bude 
podán rozklad proti rozhodnutí Úřadu pro 
ochranu hospodářské soutěže. V  odůvod-
nění rozkladu jsme upozornili a  poukázali 
na  obdobné případy pronájmu za  účelem 
podnikání, kterým předchází stavební úpravy 
rozsáhlejšího charakteru. A dále jsme uvedli, 
že záměrem bylo uzavření nájemní smlouvy se 
stanovením podmínek, nikoliv postup, který je 
uveden ve výroku rozhodnutí: „Město směřuje 
k  zadání zakázky, resp. k  uzavření smlouvy, 
jejímž předmětem plnění bude demolice stá-
vajících a výstavba nových rekreačních objektů 
a následný pronájem pozemků včetně na nich 
se nacházejících staveb za účelem poskytování 
rekreačních a ubytovacích služeb.“

Dne 8. února 2022 jsme obdrželi rozhod-
nutí předsedy Úřadu pro ochranu hospodář-
ské soutěže, kterým bylo potvrzeno původní 
rozhodnutí úřadu a  námi podaný rozklad 
zamítnut. Z tohoto důvodu jsme na březno-
vém zasedání zastupitelstva rozhodli zru-
šit usnesení o  výběru nabídky současného 

nájemce na další pronájem a nepokračovat 
dále v záměru pronájmu pozemků a chatek 
na Vodníku podle zveřejněného záměru z loň-
ského roku.

Případný pronájem chatek a  přilehlého 
pozemku po  roce 2026 bude předmětem 
jednání zastupitelů v novém volebním období. 
Ze závěrů Úřadu pro ochranu hospodářské 
soutěže vyplývá, že město bude muset zva-
žovat při pronájmu objektů a  pozemků pro 
podnikatelské účely, do  jaké míry je hodlá 
budoucí nájemce zhodnotit a upravit a  jaké 
předpokládané příjmy mu z toho budou ply-
nout. Pokud předpokládaná hodnota kon-
cese za  celou dobu trvání pronájmu bude 
rovna nebo nižší než 20 milionů Kč, nemusí se 
postupovat podle zákona o zadávání veřejných 
zakázek. Do hodnoty koncese se započítává 
celkový obrat z protiplnění stavebních prací 
a poskytované služby. 

Jaroslava Martanová
starostka

Děti – naše budoucnost
Dokončení ze str. 1
Mluví se také často o právech dětí a jejich 

potřebách, ale ne příliš často se mluví o jejich 
povinnostech, pokud pominu školní docházku. 
Má generace a  generace našich rodičů již 
od mala, mnohdy před povinnou školní docház-
kou, měla povinnosti. Nebyly myčky, muselo se 
mít každý den nádobí. Nebylo ústřední topení, 
zatápělo se v kamnech. Na vesnicích se chodil 
pást dobytek, starost o drůbež patřila dětem. 
Chodilo se pomáhat na pole, v létě se sušilo 
seno a  všichni to brali jako samozřejmost. 
Doba minula a  takovéto případy jsou spíše 
vzácností. Ale v každé domácnosti se najde 

něco, co by mohly a měly mít děti za každo-
denní povinnost. Vede je to k zodpovědnosti, 
k přemýšlení a také pospolitosti. Stává se, že 
někteří rodiče mají s dětmi nastavené povin-
nosti, a když udělají něco navíc, dostanou za to 
finanční odměnu. Ne velkou, ale jsou to jejich 
vydělané peníze. Kapesné dostává většina dětí, 
ale mnohé nevnímají jejich hodnotu. Nemají 
představu o tom, kolik se platí za vykonanou 
práci. Blíží se doba prázdnin, kdy mnohé starší 
děti chtějí na brigádu, chtějí své vlastní peníze. 
Je to správné a výchovné. Ať vidí, kolik namá-
havé a někdy i  fyzicky těžké práce se musí 
odvést, aby si mohly koupit něco dobrého, 

něco na sebe a pro sebe. Manuální práce je 
výchovná zejména v tom, aby si děti dokázaly 
vážit těch, kteří ji dělají celý život, a nevnímaly 
to tak, že se jedná o práci podřadnou. 

Vážení dospělí, věnujme dětem čas a pozor-
nost. Je to více než veškeré materiální „roz-
mazlování“. Učme je lidské pospolitosti, je 
to důležité. Děti jsou naše budoucnost, a co 
do  nich vložíme, se nám vrátí. Na  stáří nás 
více potěší jejich přítomnost, než když nám 
přinesou dárek nebo nám dají peníze. Lidské 
slovo, lidské teplo a dobré srdce je nejhezčí 
dárek pro každého, bez rozdílu věku.

S úctou
Jaroslava Martanová

starostka
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Přátelská návštěva z Freyungu
Protože vztahy se nejlépe navazují a utu-

žují v přátelské atmosféře a při dobrém jídle, 
pozvaly referentky odboru školství, kultury 
a cestovního ruchu a pracovnice Informač-
ního centra Vimperk své bavorské kolegyně 
a  kolegy na  přátelskou návštěvu Vimperka. 
Během společného odpoledne jsme navštívili 
Šumavský pivovar, převzali si sladkosti z Pra-
žírny a  kavárny Hrunek a  cukrárny U  Supa 
a společně si užili komentovanou procházku 
města pod vedením pana Romana Hajníka. 
Obohaceni o množství nových informací jsme 
si na nádvoří zámku odpočinuli u letního pik-
niku, který byl složen převážně z regionálních 

surovin. Poté již následovala vyčerpávající 
prohlídka zámku pod vedením zástupkyně 
kastelána slečny Lucie Budírské a návrat zpět 
na náměstí, kde jsme se v podvečerních hodi-
nách rozešli a  slíbili si, že se opět po  létě 
setkáme. Není asi překvapením, že naši přá-
telé byli nadšeni nejen vimperským zámkem, 
ale také dalšími památkami, které měli mož-
nost vidět. Děkujeme partnerům akce Stát-
nímu zámku Vimperk, Šumavskému pivovaru 
a  Pekařství Hanžl, kteří se na  akci finančně 
podíleli. 

Renata Lešková
odbor ŠK

Studenti senioři zakončili akademický rok
V květnu se tradičně koná ukončení uply-

nulého ročníku Vimperské akademie seni-
orů. Nebylo tomu jinak ani letos. Koncept 
obou akademií je postaven na pravidelných 
společných setkáváních v Městském kultur-
ním středisku Vimperk, přednáškách 
na různorodá témata a plánování dal-
ších společných aktivit. Slavnostního 
zakončení se letos zúčastnilo přes 80 
ze 100 registrovaných studentů a stu-
dentek, programem provázela vedoucí 
odboru školství, kultury a cestovního 
ruchu Ing.  Martina Křížová a  v  jeho 
rámci vystoupil nadaný pianista Tomáš 
Bílý ze Základní školy Vimperk. Účast 
na těchto programech je pro zaregis-
trované studenty zdarma.

Spousta seniorů není jen aktivními 
účastníky „akademie“, ale také členy 
Senior klubu, Klubu zdravotně posti-
žených či studenty Akademie umění 
a  kultury při ZUŠ Vimperk. Setká-
vají se při pravidelných programech 
v klubovně pro seniory a spolky, jezdí 

společně na  ozdravné pobyty či vzdělávací 
akce. 

Některé ze seniorek studují také Virtuál- 
ní univerzitu třetího věku, která je posta-
vena na  principu vysokoškolského studia. 

S indexem, průběžnými i závěrečným testem 
i  promocí. Díky České zemědělské univer-
zitě se otevírá v září další semestr, tentokrát 
na téma cestování. Toto studium je hrazené, 
ale nebojte se, nezruinuje Vás. Celý semestr 

Vás bude stát 300 Kč, v ceně je neo-
mezený přístup k vybrané přednášce, 
testům i dalším materiálům na serveru 
www.e-senior.czu.cz.

Pokud se chcete také potkávat se 
svými vrstevníky, něco zajímavého 
se dozvědět nebo se občas vypra-
vit na výlet, přihlaste se jako studenti 
do  Vimperské akademie seniorů 
nebo Virtuální univerzity třetího věku 
na níže uvedených kontaktech do 30. 
září 2022. 

Renata Lešková – 388  402  264,  
Bc. Lenka Pechoušková – 388 402 263, 
renata.leskova@mesto.vimperk.cz, 
lenka.pechouskova@mesto.vimperk.cz

Renata Lešková
odbor ŠK

Setkání s podnikateli
Ve středu 27. dubna se konalo v Městském 

kulturním středisku Vimperk setkání vimper-
ských podnikatelů. Tato pravidelná setkání mají 
za cíl připravit se společně na příští turistickou 
sezónu, představit záměry města, možnosti 
spolupráce a podpory. Svoji činnost a plány pro 
rok 2022 představilo vedení města, Jihočeská 
centrála cestovního ruchu, Jihočeská hospo-
dářská komora a Národní památkový ústav, 
který spravuje vimperský zámek. Starostka 
města Jaroslava Martanová spolu s místosta-
rostou Zdeňkem Kunclem informovali o chys-
taných investicích souvisejících s cestovním 
ruchem v tomto a příštím roce: úprava parko-
viště u zimního stadionu, výměna veřejného 
osvětlení ve  sportovním  areálu na  Vodníku, 
rekonstrukce a vybudování velkokapacitního 
parkoviště u hotelu Terasa, propojka do ulice 
Zlatá stezka začínající za čp. 37 v ulici Pasov-
ská, provoz stávajících veřejných toalet a plány 
nových (areál letní scény, pietní síň na hřbi-
tově, vlakové nádraží, autobusové nádraží, 
suterén čp. 81 vedle tzv. Pivovarských teras), 

plánovaná klouzačka a pódium v městském 
parku, projekt nové cyklostezky Volyňka, pro-
jekt na vybudování zázemí na letní scéně pro 
pořádání letních akcí, rekonstrukce vlakového 
nádraží, projekt rekonstrukce autobusového 
nádraží, žádost o dotaci na revitalizaci Pivo-
varských teras včetně vybudování veřejných 
toalet v čp. 81. 

Největší událostí, která bude spojena s pro-
pagací města, je účast na  Zemské krajinné 
výstavě ve  Freyungu, která se bude konat 
příští rok od 25. května do 3. října. Město se 
zde bude prezentovat v  rámci Šumavského 
víkendu v červnu a během dalších tematic-
kých víkendů v srpnu a září 2023. Obě města 
spolu připravují žádost o dotaci z fondu Inte-
rreg na vybudování rozhledny na Geyersbergu 
ve Freyungu a revitalizaci Pivovarských teras 
ve Vimperku. Koordinátorem výstavy za město 
Vimperk je Šimon Blaschko. Zájemci o bližší 
informace ho mohou kontaktovat na e-mailu 
simon.blaschko@mesto.vimperk.cz nebo 
na tel. 721 410 799.

Za odbor školství, kultury a cestovního ruchu 
jsme s  kolegyní Renatou Leškovou shrnuly 
loňskou turistickou sezónu a přestavily hlavní 
aktivity odboru v souvislosti s  letošní sezó-
nou, jako jsou provoz vimperského cyklobusu, 
nové informační panely, propagační mate-
riály a  předměty nebo nový audioprůvodce 
do mobilu SmartGuide. 

Na závěr programu pohovořil o svém pod-
nikání Pavel Drdel, kterého jsme pozvali jako 
příklad dobré praxe. Pan Drdel je provozovate-
lem restaurace Sůl & Řepa ve Strakonicích. Pří-
tomným vysvětlil, proč vaří výhradně z lokálních 
surovin a jaké to má výhody i nevýhody. Sou-
časně představil i svou novou knihu receptů 
s názvem Postní kuchařka – Od kořene po nať, 
kterou si účastníci rovnou mohli zakoupit. Pro-
tože pan Drdel dlouhodobě podporuje i nezis-
kový sektor, jde výtěžek z knihy na vzdělávání 
dětí z rodin, které uprchly ze Sýrie před vál-
kou. Snaží se také podporovat zájem u dětí 
o  kuchařský obor a  často pro ně pořádá 
ve svém podniku kuchařské workshopy. 

Děkujeme všem hostům za příjemné odpo-
ledne. Lenka Pechoušková

odbor ŠK



Zprávy z  města 5

Přívětivý úřad
Ačkoliv co do počtu zaměstnanců patří odbor, který 
představíme v tomto čísle Vimperských novin, 
k těm nejmenší, jeho agenda se prolíná životem 
téměř každého Vimperáka. Zvláště pak těch, kteří si 
od města pronajímají byt či jiné, nebytové prostory. 
Řeč je o odboru hospodářském a bytovém, který nám 
představí jeho vedoucí Ing. Martin Kalous. 

Odbor má pouze tři zaměstnance. Vedle 
vedoucího pracují na  odboru Martina Jírov-
cová a Petra Láchová. Jak už z názvu odboru 
vyplývá, jeho činnost se točí kolem pronájmu 
bytů či prostor sloužících k  podnikání, dále 
se zde připravují materiály pro radu města 
a  zastupitelstvo týkající se majetkoprávních 
záležitostí (tj. prodej, pronájem nemovitostí 
ve vlastnictví města Vimperk apod.), zaměst-
nanci odboru mají na starosti správu hřbitova 
a  urnového háje a  také zveřejňování doku-
mentů na  úřední desce úřadu. Odbor také 
dohlíží na  to, aby byla dodržována vyhláška 
města o zákazu hazardních her.

Nejčastěji se občané na  odbor obracejí 
kvůli pronájmu městského bytu. „Komu byl 
již městský byt přidělen pak s žádostí o pro-
dloužení nájemního vztahu. Uzavíráme smlouvy 
na dobu určitou 1 roku. Pokud nájemce plní své 
povinnosti, tak se smlouva vždy prodlužuje 
o další rok. Pokud nemá nájemce žádné pro-
dlevy s placením nájemného a neevidujeme 
nějaké stížnosti na užívání bytu, po třech letech 
smlouvu prodlužujeme na dobu neurčitou. Vždy 
záleží na konkrétním případu a samozřejmě 
na rozhodnutí rady města, která o této agendě 
rozhoduje,“ vysvětluje Martin Kalous. „Dále 
k nám občané chodí s žádostí o odkoupení 
nějakého konkrétního pozemku či jeho části 
a také s žádostí o přidělení hrobového místa 
(což není vždy úplně optimistická agenda, 
ale bohužel také patří k našemu životu). Dále 
pak s placením poplatku za užívání hrobového 
místa, který se platí na 10 let,“ dodává.

Jelikož je bytová otázka ve Vimperku často 
probíraným tématem, zeptali jsme se vedou-
cího odboru na  podrobnosti. „Město Vim-
perk vlastní 1 042 bytů. Při přidělování měst-
ských bytů postupujeme podle schválených 

pravidel rady města, která máme zveřejněna 
na internetových stránkách města. Zájemce 
o přidělení bytu se u nás musí nejprve zaevi-
dovat (podat si žádost) a splnit alespoň jednu 
podmínku, tj. musí mít v našem městě trvalý 
pobyt nebo zde být zaměstnán, případně 
vlastnit na  území města Vimperk nějakou 
nemovitost. Žadatel nesmí mít vlastní byt, jiný 
nájemní byt nebo nemovitost určenou k byd-
lení, nebo musí prokázat, že tuto nemovitost 
k bydlení nemůže prokazatelně užívat. Žadatel 
o městský byt nesmí mít vůči městu Vimperk 
žádné dluhy. Pokud žadatel toto splňuje, tak jej 
zaevidujeme a může si okamžitě žádat o ak- 
tuálně volné byty, jejichž nabídku zveřejňujeme 
na úřední desce a  vývěskách města. Záleží 
tedy vždy na  žadateli, o  jaký byt si požádá 
(každý preferuje jinou velikost bytu, lokalitu 
apod.). O výběru konkrétního zájemce pak roz-
hoduje 6členná bytová komise, která všechny 
doručené žádosti na  konkrétní byt posoudí 
a  doporučí radě města uzavřít s  vybraným 
uchazečem nájemní smlouvu. Čekací dobu 
nelze obecně stanovit, neboť tato je ovlivněna 
množstvím uvolněných a aktuálně nabízených 
bytů k  pronájmu, samotných požadavkům 
žadatele na  velikost a  lokalitu bytu. Bytová 
komise pak posuzuje konkrétní kritéria jednot-
livých žadatelů, tj. délku žádosti o byt, počet 
osob v domácnosti, sociální nebo ekonomické 
poměry žadatele, délku trvání trvalého pobytu 
ve městě, ale i další okolnosti. Není to rozhodně 
jednoduchá práce. Obecně pak platí, že kdo 
má z žadatelů o byt zájem a hlídá si nabídku 
volných bytů, tak byt od města většinou získá. 
Zájem o  velikosti bytů se liší podle aktuální 
ekonomické situace v našem státě. V době 
hospodářské krize v roce 2008 byl spíše zájem 
o menší byty 1+1 a 2+1, dnes evidujeme zájem 

spíše o větší byty 3+1. Uvidíme, jak se bude 
situace dále vyvíjet.“

V případě, že si pronajmete byt od města, 
není odbor hospodářský a bytový jediný, s kým 
v této věci komunikujete. Není to totiž odbor, 
kdo o byty fakticky pečuje, ale Městská správa 
domů s. r. o. (MěSD). „MěSD pro město Vim-
perk vykonává správu bytového a nebytového 
majetku města. Provádí tedy zejména prohlídky 
volných bytů, předává vybranému nájemci 
přidělený byt či prostor sloužící k podnikání 
(nebytový prostor) nebo je po skončení nájmu 
přebírá zpět. Komunikuje s  nájemci, vybírá 
nájemné a zálohy na služby s bytem spojené. 
Provádí opravy a údržbu tohoto majetku města, 
která je většího rozsahu a nespadá do povin-
ností nájemce. Provádí každoroční vyúčtování 
služeb spojených s užíváním bytů a prostor 
sloužících k  podnikání – náklady na  teplou 
a studenou vodu, teplo, společnou elektřinu 
apod. MěSD řeší i nezaplacené nájemné, které 
následně podle platných právních předpisů 
vymáhá, např. podáním žalob k soudu,“ spe-
cifikuje vedoucí odboru. 

Martin Kalous je na odboru od roku 2004, 
v jeho čele stojí od ledna roku 2008. „Agenda 
se za mého působení moc nezměnila. Město 
Vimperk, jako jakákoliv jiná obec nebo město, 
musí hospodařit se svým majetkem podle 
zákona o  obcích, který platí od  roku 2000 
a v průběhu mého působení na MěÚ v něm 
došlo jen k drobným úpravám. Hodně se ale 
změnily technologie, dříve jsem pracoval často 
s tištěnými katastrálními mapami, dnes máme 
všechny mapové podklady v počítači, kde se 
pravidelně aktualizují, a je mnohem jednodušší 
s nimi pracovat. Nastanou však i případy, kdy 
při dohledávání historie pozemků musím sáh-
nout do starých tištěných map pozemkového 
katastru z roku 1894.“ Většinu pracovní doby 
tráví Martin Kalous u počítače, kde připravuje 
materiály pro radu, případně zastupitelstvo 
města, dále připravuje smlouvy a další doku-
menty k uzavření a oznámení občanům o tom, 
jak bylo s jejich žádostmi vedením města nalo-
ženo. „V  průběhu dne se účastním jednání, 
na která jsem přizván vedením města. Občas 
vyrazím někam do  terénu na  nějaké místní 
šetření, nejčastěji s geodety. Nutná je i pravi-
delná komunikace a konzultace s kolegyněmi 
na odboru, zejména v agendě bytové a údržby 
hřbitova,“ doplňuje.

A jaká pozitiva a negativa na své práci Mar-
tin Kalous spatřuje? „Nejvíce mě asi těší, když 
naši společnou práci na odboru, pro mnoho lidí 
vedenou jako „nudnou“, někdo ocení. Těší mě, 
že se nám v posledních letech podařilo provést 
na hřbitově a urnovém háji, které spravujeme, 
větší investiční akce ve formě oprav hřbitovních 
zdí a přístupových cest a potřebné infrastruk-
tury, že máme kladnou odezvu od veřejnosti 
a že se z těchto míst stávají důstojné prostory. 
Věřím, že se nám podaří opravit i administra-
tivní budovu na hřbitově v novou smuteční síň 
se zázemím pro správu hřbitova. Projektovou 
dokumentaci a  patřičná stavební povolení 
aktuálně připravujeme. Naopak mě trápí, že 
občas se setkáme i s lidmi, kteří si myslí, že 
svůj problém, za  který si mohou především 
oni sami, vyřeší tím, že se k nám budou cho-
vat hrubě a nevybíravě, a že kvůli tomu jsme 
pro ně na úřadě. Takových případů je naštěstí 
jen pár v roce.“

Adéla Jiříková
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Léto v kultuře
K letním měsícům neodmyslitelně patří příjemné 
teplé večery strávené v atmosféře kulturních prožitků 
a zážitků. Červnový kulturní přehled v sobě skrývá 
přes 30 pořadů nejrůznějších žánrů a směrů, které si 
říkají o vaši pozornost.

TANEC PRAHA je mezinárodní festival sou-
časného tance a pohybového divadla, je kaž-
doročním vrcholem taneční sezóny. Letošní 
34. ročník navštíví se dvěma představeními 
také Vimperk. 

PLI – Viktor Černický – 15. 6., 18:00, dvůr 
ZŠ TGM

22 konferenčních židlí, obsesivní rytmus 
a jeden odhodlaný muž. Představení, které se 
pohybuje na pomezí instalace, performance, 
tance a cirkusu, zábavnou formou ukazuje, že 
i předměty každodenního života lze proměnit 
v neuvěřitelné kousky architektury. PLI nava-
zuje na barokní filosofii Gottfrieda Wilhelma 
Leibnize, robustnost a okázalost tehdejší doby 
však nahrazuje jednoduchostí a minimalismem 
scénického provedení.

Viktor Černický absolvoval v ateliéru Fyzic-
kého divadla na JAMU v Brně. Jeho práce, často 
vystavěné z hledání vztahu mezi subjektivním 
tělem performera a objektu, se vyvíjejí do hra-
ničních forem na  pomezí tance, fyzického 
divadla, současné klaunérie a cirkusu. Se svým 
sólovým představením PAROLAPOLEA získal 
na  České taneční platformě 2017 nominaci 
v kategoriích Tanečník roku a Taneční insce-
nace roku a speciální ocenění mu bylo uděleno 
v podobě účasti na Choreographic Research 
Week v Bassanu del Grappa.

ŠKATULENÍ – Mirka Eliášová – 19. 6., 15:30, 
park u ZŠ TGM

Škatulení zve do světa fantazie, v němž se 
i zdánlivě obyčejné věci mění v něco nevšed-
ního. Stačí otevřít oči, zapnout představivost, 
rozhýbat se a hrát si. Co všechno může před-
stavovat krabice? A co teprve když jich je víc, 
jsou různě velké nebo v nich někdo bydlí? Jak 
je můžeme zabydlet my? Přemístit, poslat, pře-
skočit, posunout, přestavět nebo oběhnout? 
Jak prožíváme překvapení? Jsme zvědaví? Kdo 
nebo co v ní je? Jak zní? Jak je těžká? Můžeme 
jí něco svěřit? Vím, odkud krabice přicesto-
vala a jak dlouhou cestu urazila? A kam patří? 
Představení propojuje tanec, živou hudbu, 
performanci, prvky improvizace i  technolo-
gie. Seznamuje děti s uvažováním o prostoru 
a architektuře, fyzikálních zákonech, přepravě 
a cestování krabic, ale i důležitosti přání a snů.

Mirka Eliášová absolvovala taneční katedru 
HAMU, obor choreografie, v roce 1997 a hned 
se začala věnovat tvůrčí činnosti. Později při-
dala i  doktorské studium na  téže akademii, 
kde působí také jako pedagožka. Spolupracuje 
s různými divadelníky a dlouhodobě experi-
mentuje s Komorním orchestrem Berg, a to 
i na site-specific projektech.

Červnové divadelní představení se oproti 
předchozím představením Tance Praha sice 
odehraje ve vnitřních prostorách, ale s  řád-
nou dávkou humoru, který nenechá vaši 
bránici v klidu. Jedná se o divadelní novinku 
letošního roku v podání divadelního souboru 

Strašnického divadla v  Praze – Divadla 
ADVERTE, divadla francouzské komedie – 
SKOTSKÝ SYNDROM 23. 6. od 19:00 v režii 
Jakuba Macečeka.

Tradiční půdorys francouzské komedie není 
někdy třeba zásadně měnit – dva manželské 
páry se setkají na  večeři u  jednoho z  nich. 
Ve  hře francouzské herečky a  autorky Isa-
belle Le Nouvel (* 1973) se dvě sestry a jejich 
manželé sejdou při příležitosti oslavy narozenin 
hostitelky a vše podstatné se odehraje mezi 
kuchyní a pohovkou v obývací části místnosti. 
S tím, že svou roli v příběhu sehraje i knihovna 
v obýváku a lékárna na malém městě.

Bruno s Florence pozvou na večeři Sophii 
s  Alexem, ale máloco proběhne tak, jak by 
hosté i hostitelé předpokládali. Na jedné straně 
stojí úspěšný spisovatel a  jeho žena, na  té 
druhé jeho švagr, ještě úspěšnější a  ještě 
bohatší podnikatel, a jeho žena (sestra jeho 
vlastní manželky).

Bruno před manželkou skrývá alkohol nahoře 
na knihovně, Alexe bolí z golfu záda, Sophie 
začala chodit k psycholožce a Florence taky 
není zrovna v  pohodě. Všichni pijí alkohol, 
někdo si vezme prášky na bolest, někdo jiný 
by zase rád změnil dosavadní život a zapojil 
se do altruistického projektu. A v  troubě se 
pořád peče kýta…

Hrají Miluška Bittnerová, Bára Mottlová / 
Dominika Býmová, Petr Vondráček / Mirek 
Šimůnek, Martin Sochor.

Letošní koncertní Léto pod Boubínem je 
rozděleno na tři části a každá z nich má jiné 
žánrové zaměření. Červnové Léto pod Boubí-
nem rozezní areál letní scény 25. 6. a je zamě-
řeno na  folk scénu. Zahrají místní písničkáři 
a kapela Brnky Boys, hostem večera je Marty 
Bianco (Martin Rous), který prožil jako hudeb-
ník, zpěvák a autor zhruba čtvrt století na ro- 
ckové scéně, kde mj. založil legendární kapelu 
Sluníčko, ve  které začínala Lenka Dusilová, 
psal texty pro Pancha a po deset let kapelničil 
a tvořil repertoár skupině Šántí. 

Druhá část Léta pod Boubínem bude patřit 
alternativní hudební scéně a areál letní scény 
23. 7. navštíví seskupení DebbiLove, Vasi-
lův Rubáš a Zabelov Group. Zabelov Group 
tvoří běloruský akordeonista Roman Zabelov 
a bubeník Jan Šikl, známý také z kapely Soli-
loqui a jako skladatel filmové i moderní vážné 
hudby spolupracující s orchestrem Berg. Vasi-
lův Rubáš je folk-reggae-punkové duo, které 
nabídne chytlavé melodie, nápadité a vtipné 
texty plné originálních spojení, obrazů či aso-
ciací a především neuvěřitelný proud energie. 
Bio Masha a Luděk Kazda, to jsou DebbiLove – 
moderní zábavová kapela, „takovej recyklo-
vanej jukebox od Zappy po Britney Spears“.

V  rámci vol. 3, která se uskuteční 13. 8., 
se představí poprocková kapela z  Klatov-
ska CHAI, místní kapela Narttu, která o sobě 
hovoří jako o  „wom-rock“. Další vystupující 

jsou The Atavists, jejichž hudba se pohy-
buje na pomezí blues a stoner rocku s vlivy 
surf rocku. V březnu 2019 získala ceny Anděl 
za Objev roku a Nejlepší album v kategorii rock. 
Hlavním hostem bude Barbora Poláková, jejíž 
debutové album „Barbora Poláková“ obsahuje 
píseň „Nafrněná“, která vyhrála v  roce 2015 
Cenu Anděl v kategorii Píseň roku a pomohla 
jí i k ocenění Objev roku. O přestávky a závě-
rečnou párty se postará DJ Martin Mikuláš, 
který roztáčí gramofóny od roku 2000. Vede 
record shop Phono.cz, vydavatelství Phono-
Lab Records a vysílá pořad Estereo na Radiu 1.

Pro „živou“ kulturu je dobré mít směr, vizi, 
plán rozvoje, který např. řeší smysluplné využití 
objektů, ale i „síťování“ mezi kulturními aktéry 
či podporu sousedských aktivit. Kultura si 
prostě jako vzácný veřejný statek zaslouží 
koncepční a strategické uchopení, stejně jako 
jakýkoliv jiný obor. Žijí zde lidé, kteří se umění 
věnují aktivně a  mnohdy na  velmi vysoké, 
nadregionální i celostátní úrovni. Někteří svůj 
talent a radost vyjadřují v tónech, jiní v pohybu 
nebo třeba výtvarně. Jiní naopak svou „kultur-
nost“ předávají ostatním formou organizačních 
schopností a  svou lásku k  umění projevují 
provozováním nebo organizací akcí. Mnoho 
z nich předává své zkušenosti a nadšení dalším 
generacím v různých kroužcích a zájmových 
spolcích. Nic z toho ale není samozřejmost, je 
to pro město dar a zároveň závazek. Je třeba 
se o toto bohatství starat a dále ho rozvíjet.

Proto jsme také ve Vimperku začali zpra-
covávat koncepci rozvoje kultury a kulturního 
turismu. Tento koncepční dokument se netvoří 
v  jedné kanceláři ani v  jedné hlavě, na  jeho 
tvorbě se podílí především místní kulturní 
aktéři a nad celým procesem dohlíží a také jím 
provází Jakub Deml se svým týmem z KVASU.

A tak jestli vás zajímá, jak se „vaří“ vimperská 
kultura a kam směřuje, tak nás nezapomeňte 
navštívit 16. 6. od 15 hodin v MěKS, kde budeme 
formulovat další myšlenky a řešit směr rozvoje 
kulturního dění ve našem městě.

.
Tomáš Jiřička

MěKS Vimperk
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Kašny na náměstí Svobody

Každé město má náměstí, prostor, které 
ohraničují přilehlé domy a v  jehož centru je 
většinou významná dominanta. Často jde 

o  kašnu, fontánu či morový sloup. Náměstí 
Svobody ve Vimperku má obdélníkový půdo-
rys s převažující výraznou délkou oproti šířce. 

Ve spodní části náměstí jednoznačně dominují 
městská zvonice a  kostel Navštívení Panny 
Marie. Při pohledu z výšky nebo horní části 
náměstí si všimnete jiné dominanty. Jsou zde 
k  vidění hned dvě kašny. Kašny dělí délku 
celého náměstí přibližně na třetiny. Postaveny 
byly v  18. století a  jsou osazeny do  terénu. 
Převýšení terénu v nejnižším místě je u obou 
kašen řešeno třemi schodišťovými stupni. 
Seskládané jsou z plochých žulových kvádrů 
s  jednoduchou římsovou obrubou bez výz-
doby. Kašny jsou čtvercové s vnějším rozmě-
rem 5,1×5,1 m. Vnitřní rozměry jsou 4,5×4,5 m, 
hloubka od horní hrany je kolem 1,2 m. Kašny 
jsou napuštěné každý rok, pouze na zimu se 
vypouštějí.

Uprostřed horní kašny je na  pravidelném 
čtyřbokém hranolu umístěna socha sv. Floriána 
z 19. století, který je zobrazen s vědrem vody 
a přímo hasí oheň. Socha je vysoká cca 3 m 
a je zhotovena z pískovce. V roce 2003–2004 
byly obě kašny opraveny a na podstavci dolní 
kašny byla vztyčena nová socha Panny Marie 
nazývaná Immaculata, což znamená Nepo-
skvrněná nebo bez poskvrny. Původní socha 
se nedochovala. 

Martina Navrátilová
odbor ŠK

Kronikář města Mgr. František Kadoch 
oslavil významné životní jubileum

V měsíci květnu pan Mgr. František Kadoch 
oslavil významné životní jubileum, devade-
sát let. 

S panem Kadochem jsem se poznala v roce 
1987 po  nástupu do  zaměstnání na  Chrá-
něnou krajinnou oblast Šumava. V  té době 
vykonával funkci vedoucího strážní služby 
a redaktora časopisu Šumava. Celý svůj život 
se zabývá literaturou a knihami a také praco-
val v tiskárnách. Po roce 1989 počal vydávat 
pravidelné ročenky Šumavského kalendáře 
a psát příběhy, povídky a pranostiky vázající 
se k Šumavě. S novým tisíciletím se stal kro-
nikářem našeho města. 

Kronikář je významnou osobou zazname-
návající běh života místa v času. Musí sledo-
vat dění, zaznamenávat všechny významné 
a pamětihodné události, ke kterým v daném 
roce v  různých oblastech ve  městě a  jeho 
osadách došlo. Každý kronikář má svůj ruko-
pis a přístup k psaní kroniky, která musí být 
v souladu s pravidly danými zákonem. Kronika 

našeho města je psána po jednotlivých měsí-
cích. Je zaznamenáno, jaké bylo počasí, ke kte-
rým významným událostem v  komunální 
politice a  městě došlo, o  čem jednala rada 
a zastupitelstvo města. Také jsou zazname-
nány významné kulturní a sportovní události. 

Kroniky jsou cenným zdrojem informací 
pro nás a  budoucí generace o  důležitých 
a  pamětihodných událostech. Někomu se 
může zdát, že zaznamenat tyto události není 
tak těžké, ale opak je pravdou. Jedná se o sys-
témovou, pečlivou a  permanentní práci se 
zaznamenáváním faktů a popsáním toho, co 
se událo. 

Vážený pane Kadochu, pane kronikáři, jmé-
nem města a jménem svým Vám přeji do dal-
ších let pevné zdraví, dobrou mysl a paměť, 
tvůrčí činnost pro psaní kroniky. Je mi osobní 
ctí s Vámi spolupracovat.

 Jaroslava Martanová
starostka 

Po  zimní přestávce jsme opět zprovoznili Stezku lesních 
skřítků, pozměnili některé hry a  doplnili skřítkům domečky. 
Budeme rádi za  všechny, kteří se společně s  námi budou 
o  stezku starat, zdobit ji svými lesními domečky či skřítky 
z přírodních materiálů. Tímto bychom rádi poděkovali Komu-
nitnímu centru Čkyně (fb Komunitní centrum Čkyně), které 
nám na stezku v rámci svých aktivit vyrobilo spoustu drobných 
součástí skřítčích domečků ze dřeva, které určitě na stezce 
rádi využijeme.

Renata Lešková
odbor ŠK

Stezka lesních skřítků 
opět v provozu
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Zprávy ze
Zastupitelstva

Zastupitelstvo města  
2. 5. 2022

 se seznámilo s žádostí společnosti BIDLI 
bydlení sedm, s. r. o., jejímž předmětem je 
požadavek na prodloužení termínu dokončení 
plánované stavby rodinných domů a ZTV Hra-
bice na ploše smíšené obytné SO 154 určené 
územním plánem Vimperk v katastrálním území 
Hrabice, dohodnutého v kupní smlouvě uza-
vřené dne 5. 10. 2018. Zastupitelstvo města 
pověřuje radu města, aby za město Vimperk 
jednala s výše uvedenou společností o nových 
podmínkách a termínech realizace této pláno-
vané výstavby vycházejících z aktuálního stavu, 
které budou zapracovány do návrhu dodatku 
uzavřené kupní smlouvy, a ten bude následně 
předložen k projednání zastupitelstvu města.

 rozhodlo uzavřít se společností PŘÍ-
TOMNÁ BUDOUCNOST Vimperk, s. r. o., dle 
předloženého návrhu dodatek č. 1 kupní 
smlouvy uzavřené dne 29. 5. 2018, jehož před-
mětem je: prodloužení termínu dokončení 
přebudování budovy bez čp./če. postavené 
na  parc. č. 2522/7 v  k. ú. Vimperk, areálu 
U Sloupů na  „Domov se zvláštním režimem 
Vimperk“ z  dohodnutého data 31. 12. 2022 
na datum 30. 6. 2025; navýšení dohodnuté 
smluvní pokuty 100 000 Kč na novou částku 
až do výše 150 000 Kč; prodloužení termínu 
zahájení provozu tohoto zařízení nejpoz-
ději do dne 31. 1. 2026; prodloužení dohod-
nuté doby trvání zákazu zcizení prodaných 
nemovitostí z  31. 12. 2023 na  30. 6. 2026.  
Veškeré poplatky spojené s  touto změnou, 
tj. poplatek za vklad do katastru nemovitostí, 
ponese strana kupující. Zastupitelstvo města 
pověřuje starostku města podpisem tohoto 
dodatku.

 rozhodlo, že město Vimperk nemá zájem 
o  odkoupení pozemků parc. č. 1842/68 – 
ostatní plocha, jiná plocha o výměře 565 m2 
a parc. č. 1842/70 – ostatní plocha, jiná plocha 
o výměře 1671 m2 v katastrálním území Vimperk 
v lokalitě sídliště Vimperk mezi ulicí Mírová a sil-
nicí II/145 ulice Sušická ve vlastnictví manželů 
J. a Z. K. z důvodu, že požadovaná kupní cena 
za oba pozemky ve výši minimálně 10 miliónů 
Kč (4 472 Kč/m2), podle požadavku manželů 
K., je pro město Vimperk neakceptovatelná.

 po projednání schvaluje bez výhrad celo-
roční hospodaření a  předložený závěrečný 
účet města Vimperk za rok 2021 včetně zprávy 
nezávislého auditora o  výsledku přezkumu 
hospodaření za rok 2021 s výrokem „nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky“.

 souhlasí s  podáním podnětu správci 
poplatku, aby správce poplatku z moci úřední 
z důvodu mimořádné situace prominul místní 
poplatek za obecní systém odpadového hos-
podářství, místní poplatek ze psů a  místní 
poplatek z pobytu za období od 24. 2. 2022 
do 31. 12. 2022 fyzickým osobám, které přichází 
do  České republiky z  Ukrajiny v  souvislosti 
s válečným konfliktem na Ukrajině.

Zprávy z Rady
Rada města 27. 4. 2022

 schvaluje a  vyhlašuje výzvu k  podání 
žádosti o dotaci na podporu sportovních klubů 
v roce 2022 „Výzva: Podpora sportu 2022/1“. 
Rada města pověřuje sportovní komisi vyhod-
nocením podaných žádostí.

 jmenuje novým členem redakční rady 
Vimperských novin Bc.  Vojtěcha Kohouta 
s platností od 27. 4. 2022 z důvodu rezignace 
Štěpána Blaschka.

 nesouhlasí s umístěním dvou reklamních 
plachet restaurace Vodník na železné zábradlí 
v ulici K Vodníku ve Vimperku na pozemcích 
parc. č. 1777/1 a parc. č. 1768/1 v k. ú. Vimperk 
v období od 1. 5. 2022 do 30. 4. 2023 dle před-
loženého návrhu společnosti HM Management, 
s. r. o., Pivovarská 88/21, Vimperk.

 rozhodla ukončit smlouvu o  umístění 
reklamního zařízení na oplocení pozemku parc. 
č. 900/2 v ul. Krátká ve Vimperku uzavřenou 
dne 9. 10. 2015 se společností Pilulka Lékárny, 
a. s., dohodou ke dni 30. 4. 2022 z důvodu, že 
reklamní zařízení nemá pro společnost dalšího 
využití, jelikož v areálu již lékárnu neprovozuje. 
Nájemce je povinen uhradit poplatek za užívání 
reklamní plochy v období od 1. 1. 2022 do 30. 4. 
2022 ve výši 704 Kč zvýšený o daň z přidané 
hodnoty odpovídající příslušné platné sazbě.

 rozhodla uzavřít smlouvu o  dílo, jejímž 
předmětem je zakázka na stavební práce „Vim-
perk – oprava komunikace Brantlův Dvůr“ mezi 
městem Vimperk a společností VKB stavby,  
s. r. o.

 rozhodla uzavřít smlouvu o dílo „Stavební 
úpravy objektu čp. 313, Vimperk – výměna 
střešní krytiny a zateplení fasády“ s účastní-
kem EVEN, s. r. o. stavební společnost.

 na základě předložené zprávy o hodno-
cení nabídek pro veřejnou zakázku „Letní spor-
tovní areál – rekonstrukce zázemí a tribun – 
projektové práce“ rozhodla nezadat zakázku 
na projektové práce „Letní sportovní areál – 
rekonstrukce zázemí a tribun“, a to z důvodu 
příliš vysoké úrovně nabídkových cen všech 
uchazečů.

 rozhodla uzavřít smlouvu o spolupráci při 
zavedení a používání jízdenky JIKORD plus se 
společností JIKORD, s. r. o.

Rada města 2. 5. 2022
 souhlasí s přijetím daru Základní školou 

Smetanova Vimperk od MAS Šumavsko, z. s.
 rozhodla přidělit dotaci ve výši 5 500 Kč 

TJ Šumavan Vimperk, z. s., na úhradu nákladů 
na krajské žebříčkové bodovací turnaje žac-
tva ve  stolním tenise ve  Vimperku, konané 
dne 28.–29. 5. 2022. Dotace bude poskytnuta 
z kapitoly rady města. 

 rozhodla přidělit dotaci ve výši 5 000 Kč 
Spolku Zlatá stezka na úhradu části nákladů 
na  realizaci akce dle předložené žádosti 
konané dne 4. 6. 2022. Dotace bude poskyt-
nuta z kapitoly rady města.

Rada města 9. 5. 2022
 schvaluje podání žádosti o  dotaci 

v rámci Programu péče o krajinu pro rok 2022 

na projekt „Památné stromy Vimperska 2022“.
 rozhodla uzavřít smlouvu o  pronájmu 

mobilních toalet v  souvislosti s  vimperskou 
poutí mezi městem Vimperk a  společností 
JOHNNY SERVIS, s. r. o., v celkové výši 11 638 Kč.

 v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., 
o obcích , § 102 odst. 2 písmeno f) schvaluje 
s účinností od 1. 7. 2022 organizační změnu 
za účelem zvýšení efektivnosti práce spočí-
vající v přesunu 1 pracovní pozice referenta 
z odboru dopravy a silničního hospodářství 
na odbor rozvoje a ukládá tajemníkovi měst-
ského úřadu učinit všechny pracovně-právní 
kroky s touto změnou související.

 rozhodla udělit spolku MISSION Vimperk 
spolupořadatelství pro akci Majáles Vimperk 
2022 a pověřuje odbor školství, kultury a ces-
tovního ruchu přípravou smlouvy o spolupo-
řádání kulturní akce „Majáles Vimperk 2022“.

Rada města 16. 5. 2022
 souhlasí s předloženým návrhem finanč-

ních odměn pro ředitele základních a mateř-
ských škol, jejichž zřizovatelem je město 
Vimperk, a  ukládá odboru školství, kultury 
a  cestovního ruchu provést patřičné úřední 
úkony.

 rozhodla uzavřít smlouvu o  dílo, jejímž 
předmětem je zakázka na stavební práce „Vim-
perk, revitalizace veřejného prostranství před 
zimním stadionem“ mezi městem Vimperka  
a společností VKB stavby, s. r. o.

 rozhodla uzavřít smlouvu o  dílo, jejímž 
předmětem je zakázka na  stavební práce 
„Celokovový přístřešek a zpevněná plocha pro 
17 kontejnerů a 3 nádoby 240 l v ulici Mírová 
u budovy čp. 433 – ocelová konstrukce“ mezi 
městem Vimperk a společností Wendi, spol. 
s r. o.

 rozhodla uzavřít s  Jihočeským krajem 
smlouvu o  poskytnutí dotace na  realizaci 
obnovy kaple v Bořanovicích.

 rozhodla uzavřít smlouvu o  dílo, jejímž 
předmětem je zakázka na stavební práce „Vim-
perk, ČOV Lipka – kořenová čistírna“ mezi měs-
tem Vimperk a společností Stavimperk, s. r. o.

 rozhodla uzavřít smlouvu o  dílo, jejímž 
předmětem je zakázka na projektové práce 
„Vimperk, autobusová zastávka ul. 1. máje, spo-
jovací chodník a Vimperk, autobusová zastávka 
ul. Sklářská – projektové práce“ mezi městem 
Vimperk a Ing. Miroslavem Janouškem.

 rozhodla přidělit dotaci ve výši 5 000 Kč 
Františku Břečkovi, Svornosti 87, 385 01 Vim-
perk na částečnou úhradu nákladů v pořádání 
akce „Vimperská pouť – zábava“ na organizo-
vání kulturní akce v rámci poutě ve Vimperku, 
konané ve dnech 27.–29. 5. 2022. Dotace bude 
poskytnuta z kapitoly rady města.

 rozhodla udělit Františku Břečkovi, Svor-
nosti 87, 385 01 Vimperk spolupořadatelství 
pro akci „Vimperská pouť – zábava“ ve dnech 
27.–29. 5. 2022 a pověřuje odbor ŠK přípravou 
smlouvy o spolupořádání kulturní akce „Vim-
perská pouť – zábava“.

 rozhodla přidělit dotaci ve výši 15 000 Kč 
Českému rybářskému svazu, z. s., MO Vimperk, 
na  částečnou úhradu nákladů při pořádání 
závodů dětí a mládeže v roce 2022. Dotace 
bude poskytnuta z kapitoly rady města.

Plné znění zápisů na
www.vimperk.cz
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20. 4. 2022 Při běžné hlídkové činnosti zjiš-
těno hlídkou MP Vimperk na parkovišti před 
gymnáziem pootevřené zadní okénko u osob-
ního vozidla. Hlídka kontaktovala muže, který 
věděl, kde se nachází majitelka automobilu, 
a ženu přivedl. Ta byla ztotožněna a vozidlo 
si ihned zabezbečila.

21. 4. 2022 Telefonicky oznámeno ženou, že 
v ulici Krátká je rozsypaný jed na psy. Hlídka 
MP na  místě zjistila, že se jedná o  kuličky 
polystyrenu.

30. 4. 2022 Telefonické oznámení muže, 
že potkal na  nádraží staršího pána, který 
ve Vimperku ztratil svou ženu. Strážníci po pří-
jezdu na místo ztotožnili staršího muže, kte-
rému se ztratila žena, se kterou byl ve Vim-
perku na výletě. Dále muž předal strážníkům 
poznatky, jak žena vypadá a co měla na sobě. 
Díky operátorovi MKDS, který si všiml auto-
mobilu záchranné služby v ulici 1. máje, byla 
hlídkou MP kontaktována tísňová linka 155, 
kde bylo strážníkům sděleno, že žena, kterou 
mají v péči, je skutečně žena muže, který ji 
hledá. Dále na místo přijela ZZS, která muži 
sdělila, že žena trpí Alzheimerem, nemá u sebe 
doklady, neví, kdo je a kde je. Muž potvrdil, 

že jeho žena Alzheimerem skutečně trpí. Ze 
strany ZZS kontaktována dcera muže, která 
pro tatínka přijela.

1. 5. 2022 Telefonicky oznámeno, že v ulici 
K. Světlé se pere muž se ženou. Po příjezdu 
na místo hlídka MP hovořila se ženou, která 
měla být údajně napadená. Tato hlidce MP 
sdělila, že napadena nebyla, ošetření odmítla 
se slovy „nic se zde nestalo“.

2. 5. 2022 Na  žádost OSPOD Vimperk 
návštívili asistenti prevence kriminality rodinu 
děvčete, které nechce chodit do  školy a  je 
útěkářka. Rodičům děvčete bylo vysvětleno, 
že si musí plnit rodičovské povinnosti a dcera 
musí chodit do školy.

3. 5. 2022 Telefonicky oznámil muž, že 
mu doma na  toaletě spadla matka a  on ji 
nemůže zvednout. Paní se podařilo zved-
nout a posadit na židli. Hlídka na místo při-
volala lékaře. Po prvotním ošetření byla paní 
převezena k dalšímu ošetření do nemocnice 
ve Strakonicích.

5. 5. 2022 Při hlídkové činnosti bylo zjiš-
těno podezření z přestupku: osoba konzumo-
vala alkohol na  místě, kde je to zakázané 
obecně závaznou vyhláškou města Vimperk, 
a to i přesto, že již byla na toto upozorňována 
a z místa téhož dne odešla. Hlídka MP Vim-
perk na místě ztotožnila podezřelou osobu. 
Z události byl pořízen videozáznam. Celá věc 
bude zaslána na příslušný odbor k projednání. 

6. 5. 2022 Telefonicky na tísňovou linku 156 
oznámil muž, že mu doma někdo prochází 
skříně v ložnici a hýbe s jeho věcmi. Na místo 
vyjela hlídka MP Vimperk. Na místě nezjištěno 
protiprávní jednání. Z důvodu, že oznamovatel 

byl poněkud zmatený, byla na místo telefo-
nicky přivolána dcera muže, která se o svého 
otce postarala. 

11. 5. 2022 Telefonická žádost OOPČR Vim-
perk o součinnost, kdy oznamovatel v blízkosti 
bývalého muničního skladu Na Radosti odchytil 
a poté ke stromu přivázal volně pobíhajícího 
koně. Na místo se dostavila pracovnice odboru 
životního prostředí i s majitelkou koně, která 
si koně převzala.

13. 5. 2022 MKDS zjištěno opakované 
nevhodné chování opilých osob na AN – roz-
bitá láhev. Po  příjezdu hlídky MP Vimperk 
na  místo zjištěno, že láhev byla rozbita při 
hádce mezi partnery. Žena, která skleněnou 
lahev rozbila, ji ihned uklidila. Na místo se dále 
dostavila hlídka OO PČR Vimperk – věc je dále 
v jejich řešení. 

15. 5. 2022 OO PČR Vimperk telefonicky 
požádalo o  asistenci hlídky MP Vimperk 
u rvačky v ulici Špidrova. Hlídka MP Vimperk 
na  místě, kde mělo dojít k  napadení ženy 
mužem, asistovala a  zajišťovala místo udá-
losti ve spolupráci s hlídkou OO PČR Vimperk. 
Zraněná žena byla odvezena ZZS Vimperk 
k ošetření do nemocnice Prachatice.

Chcete-li být o činnosti Městské policie 
Vimperk pravidelně informováni, sledujte 

internetové stránky 
www.vimperk.cz

či facebookový profil 
Městská policie Vimperk.

Policejní
sloupek

Nová služba Městské knihovny Vimperk
Vážení čtenáři Městské knihovny Vimperk, 

nenašli jste požadovanou knihu v  knihovně 
nebo v knihkupectví, v antikvariátu ani v inter-
netovém obchodě? Pravděpodobně se může 
jednat o dílo nedostupné na trhu (DNNT), které 
vám nyní naše knihovna umožňuje v digitalizo-
vané podobě zpřístupnit na základě smlouvy 
s Národní knihovnou ČR.

Tuto službu mohou zdarma využít všichni 
uživatelé knihovny s platnou registrací, kteří 
o ni projeví zájem.

Díla nedostupná na trhu zahrnují plné texty 
knih, časopisů, novin atd. vydaných na území 
České republiky do  roku 2001 a časopisy 
vydané do roku 2011. Jedná se o dokumenty 
chráněné autorským právem (tj. neuplynulo 
70 let od smrti autora). 

Kromě toho jsou přístupné i plné texty star-
ších dokumentů, které jsou z hlediska autor-
ského práva volné. K  dispozici je přibližně 
180 000 digitalizovaných svazků.

Přístup nabízí Národní knihovna ČR pro-
střednictvím Národní digitální knihovny pro 
díla nedostupná na trhu (dále jen NDK-DNNT). 
Digitalizované knihy a časopisy budete moci 
využívat pomocí dálkového přístupu z Vašeho 
počítače nebo tabletu připojeného k internetu. 

Služba je bezplatná.
Základní podmínky využívání služby 

NDK-DNNT:
Zobrazené texty knih a časopisů lze pouze 

číst.
Nelze zhotovit tištěnou nebo digitální kopii 

zobrazených textů. 
Porušení tohoto zákazu je důvodem k poza-

stavení poskytování služby až do  odvolání 
a  případně i  k  sankcím za  porušení autor-
ského zákona.

Pokud bude zjištěno porušování autorských 
práv, je knihovna zavázaná poskytnout ko- 
lektivním správcům autorských práv součin-
nost při zjišťování totožnosti registrovaného 
čtenáře. 

Knihovna uchovává identifikační údaje regis-
trovaného čtenáře po dobu 1 kalendářního roku 
následujícího po ukončení jeho registrace. 

Národní knihovna ČR zpracovává a uchovává 
osobní údaje registrovaného čtenáře v sou-
vislosti s využitím služby NDK-DNNT po dobu 
1 kalendářního roku následujícího po  využití 
služby. Jedná se o identifikační údaje, relace 
připojení, historie přihlášení a logy.

Podrobné informace o službě NDK-DNNT 
najdete na https://dnnt.cz/

Pokud máte zájem o zapojení do služby 
NDK-DNNT a  souhlasíte s  výše uvede-
nými podmínkami, kontaktujte knihovnici 
dospělého oddělení Městské knihovny Vim-
perk. Po písemném odsouhlasení, že naše 
knihovna může poskytnout vaše osobní 
údaje NDK ČR, se budete moci přihlásit 
do systému, a tak přes naši knihovnu vyu-
žívat díla nedostupná na trhu.

Eva Buryánová

Městská knihovna
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V MŠ Klostermannova děti nezahálí
S jarem to v naší mateřské škole příjemně 

ožilo. Na začátku dubna proběhlo v městské 
knihovně vyhodnocení soutěže a  vernisáž 
na  téma „Detektivní příběh“. Této výtvarné 
soutěže se z naší školy zúčastnilo 6 dětí, dvě 
děti získaly cenu v podobě poukazu na knížky 
a lupu jako dárek.

Navštívilo nás naše oblíbené divadlo KOS 
s  pohádkou „Jak skřítek pomáhal probou-
zet jaro“. 

Prožili jsme krásné období Velikonoc, zaseli 
osení a vyrobili zajímavé dekorace, tradičně 
barvili vajíčka a pletli pomlázky.

Nezapomněli jsme ani na maminky a jejich 
svátek. Naučili jsme se pro ně básničky a pře-
dali přání nebo drobný vlastnoručně vyro-
bený dárek.

Navštívili jsme s předškoláky ZUŠ ve Vim-
perku. Prohlídka pro MŠ Klostermannova 
a Mírová byla rozdělena do dvou dnů, středy 
20. 4. 2022 a pondělí 25. 4. 2022.

Jako první se nám představil výtvarný obor. 
Děti si zde vyzkoušely práci s  keramickou 
hlínou. Hliněnou destičku si prstem uhla-
dily a poté do ní vyškrábaly špachtlí kočku. 
Po vypálení si děti odnesou svůj výrobek domů 
na památku.

Navštívili jsme také divadelní obor. Mladé 
talentované divadelnice si s dětmi zahrály v pří-
jemně prosluněném sále několik her na sezná-
mení i pro zábavu. Nejvíce děti bavilo poznávání 
předmětů, které byly vytahovány z pohádko-
vého kufříku.

Třetím byl baletní a  taneční obor, který 
nám ukázal nejen své prostory v  zrcadlo-
vém sále v  dolní části budovy, ale i  baletní 
představení. Za  doprovodu klavíru se děti 
proměnily na různá zvířátka, reagovaly pohy-
bem na známé dětské písně, prolézaly obručí 
v rytmu hudby.

V pondělí 25. 4. 2022 jsme si přišli poslech-
nout výchovný koncert. Žáci této školy nám 
písněmi představili dechové, strunné, klávesové 
a bicí nástroje. Koncert měl velmi příjemnou 
atmosféru. Děti se zájmem poslouchaly a sle-
dovaly, jak se třeba na saxofon, klavír, housle 
nebo bubny hraje a  jakou sílu nástroje mají. 
Někteří zažili svůj první koncert.

Z návštěv jsme vždy odcházeli nabiti pozi-
tivní energií, plni hudebních dojmů a nových 
zážitků.

V naší škole se také tančilo a nebyl to jen tak 
obyčejný tanec. Oblékli jsme se do kostýmů 
čarodějnic a čarodějů a uspořádali čarodějný 
bál, kde nás k tanci čekal i let na koštěti.

S našimi předškoláky jsme od 5. 5. začali 
jezdit na  předplavecký výcvik do  Prachatic. 
Vše probíhá dobře, děti si ještě před prázd-
ninami osvojí základy plavání. S  prostředím 
bazénu se již seznámily. Ve  skupinkách se 
seznamují a hrají s vodou nebo „zkouší plavat“ 
pod dozorem plavčíků. Děti se touto cestou, 
kromě velké zábavy, velmi dobře osamostat-
ňují v sebeobslužných činnostech.

Ve stejném období 5. 5. a 6. 5. se konaly 
i zápisy do mateřské školy.

Proběhlo také několik výukových programů 
od NP Šumava, kde se děti mohly přiblížit pří-
rodě formou perfektně připravených vzděláva-
cích aktivit vedených paní Maunovou.

Spousta našich předškoláků již brzy opustí 
brány mateřské školy a  budou navštěvovat 
jednu ze základních škol. V tomto měsíci jsme 
proto navštívili školu TGM ve Vimperku. V tělo-
cvičně si děti vyzkoušely několik pohybových 
stanovišť, kde předvedly svou zdatnost. A pro-
tože po sportovním výkonu vždy vyhládne, byli 
jsme pozváni do jídelny na sladkou odměnu.

V nejbližších dnech proběhnou ve třídách 
besídky pro rodiče. Na tato společná setkání 
se velmi těšíme a pokusíme se ukázat vše, co 
jsme se doposud naučili. Přejeme příjemné 
slunečné dny. Za MŠ Klostermannova

Iveta Pavlíková

Mateřská škola 
Klostermannova

Základní umělecká škola

Žáci ZUŠ Vimperk byli v  květnu úspěšní 
na celostátní úrovni

V květnu se uskutečnila ústřední kola soutěží 
ZUŠ, do kterých se probojovali i žáci naší školy. 
V pátek 6. 5. se představil bubeník Benjamin 
Bali Huřík, žák Pavla Koldinského, v Holicích. 
Ze silně obsazené soutěže si odvezl 3. cenu 
a  zároveň se stal prvním bubeníkem v  his-
torii naší školy, který se zúčastnil nevyššího 
postupového kola soutěže ZUŠ. Ostatní žáci, 
vítězové krajských kol („dechaři“), jeli soutěžit 
do Prahy. Nejprve si 19. 5. Ester Kohoutová ze 
třídy Petry Vališové přivezla 2. cenu za vyni-
kající výkon ve  hře na  fagot. Mimochodem, 
do celostátního kola se probojovalo pouze 9 
fagotistů z celé republiky! O den později trum-
petista Jeffrey Waltmann ze třídy Martina Vališe 
získal 2. cenu. Jeff zahrál také skvěle, konku-
rence v ústředním kole je mimořádná. Poslední 
soutěžní den, tj. 21. 5., se představila odborné 
porotě trojice žáků Karla Škvrny. Hornistky Julie 
Vališová, Lucie Vališová a tubista Cyril Fürst. 
Svým velmi těžkým repertoárem a předvede-
ným výkonem všichni zaujali porotu natolik, 
že je odměnila 1. cenou. Cyril byl s bodovým 
ziskem druhý ze všech hráčů napříč věkovými 
kategoriemi na tubu (13 účastníků). Julie zís-
kala ze všech hráčů na lesní roh třetí nejvyšší 

počet bodů, Lucie hned za ní, tzn. čtvrtý nej-
vyšší počet bodů. Konkurence byla obrovská 
(23 hornistů!). Všechny žáky v Praze na klavír 
doprovodila Jana Zíková.

Tyto výsledky nejsou v  žádném případě 
samozřejmé. Kvalita žáků z  většiny ZUŠ je 
veliká a již jen samotný postup do ústředního 
kola je pro každou ZUŠ a žáky velkým úspě-
chem. V Jihočeském kraji je v současné době 
41 základních uměleckých škol. ZUŠ Vimperk 
měla v  ústředních kolech největší početní 
zastoupení ze všech škol našeho kraje, přitom 
hudební obor nepatří zdaleka k nejpočetněj-
ším ze všech škol. Je to skvělý výsledek, pro 
žáky, pro učitele i pro celou školu. Určitě i pro 
město Vimperk!

Kromě hudebníků se v  květnu „blýskli“ 
i  výtvarníci. Markéta Hadravová za  přispění 
Anežky Pavláskové vytvořily animovaný film 
„Kdo jsem“. Ten získal čestné uznání v sou-
těži Juniorfilm ve Dvoře Králové nad Labem 
a v další soutěži byl vybrán na stříbrné plátno, 
tzn. do finále celostátní soutěže Animág Kro-
měříž. Výsledky budeme znát v červnu. Dalšího 
úspěchu dosáhl film s  názvem „Časostroj“ 
od autorů Ondřeje Fleischmanna, Jakuba Štin-
dla a Tomáše Doana. Tento film byl nomino-
ván do celostátní filmové přehlídky Malé vize, 

která se uskuteční v červnu v Ústí nad Orlicí. 
Mimo to ještě získaly čestná uznání 2 sou-
bory výtvarných prací kombinovaných technik 
Veroniky Hazukové, Michaely Kukačkové, Adély 
Půbalové, Adély Kmetkové, Justiny a  Sofie 
Sichingerové v mezinárodní výtvarné soutěži 
Lidice 2022. Pro představu, do této soutěže 
bylo z celého světa zasláno 14 527 výtvarných 
prací a porota vybrala k ocenění 1 551, takže 
je to pro naše děvčata opravdu velký úspěch!

Gratuluji všem výše uvedeným žákům, jejich 
učitelům a děkuji i rodičům za podporu. Těší 
mě, že je o naší škole stále slyšet ve všech 
koutech naší republiky.

Pavel Vališ
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Základní škola Smetanova

Základní škola
T. G. Masaryka

Zájezd do Londýna 7.–11. 5. 2022
Vpravo nahoře: Den matek – akce družiny 18. 5. 2022

Vpravo dole: Diplom z turnaje McDonald´s Cup – 4. 5. 2022

Den Země 2022
Den Země je celosvětově významný den 

připadající na 22. dubna. Je zaměřený na pro-
pagaci a podporu ekologie a ochranu život-
ního prostředí ve  společnosti. Naše škola 
se k  tomuto dni letos po  dvouleté pande-
mické přestávce opět připojila. Z organizač-
ních důvodů jsme akci naplánovali na středu 
20. 4. Pro nejmenší prvňáčky byl připraven 
program v areálu letního kina od Správy NP 
Šumava, ostatním třídám náplň zajistili třídní 
učitelé, často ve spolupráci s dalšími organi-
zacemi. Žáci tak navštívili záchrannou stanici 
pro hendikepované živočichy v Klášterci (pro-
vozovanou Správou NP Šumava), vyslechli si 
terénní přednášku na téma les od pracovníka 
Lesy ČR, s. p., navštívili rybí líheň v Borových 
Ladách, prošli si různé naučné stezky a také 
sázeli stromky ve spolupráci s Městskými lesy 
Vimperk. Počasí, které je pro tuto akci stěžejní, 
nám přálo a žáci si den patřičně užili. Velké díky 
patří všem, kteří se na akci podíleli.

Michal Kolafa

Okresní kolo Matematické olympiády –  
6. a 8. ročník

Dvanáctého dubna se konalo v Prachaticích 
okresní kolo matematické olympiády pro 6 až 

8. ročník. Naši školu reprezentovali na soutěži 
Iva Vozobulová (VIII. A) a Šimon Korch z (V. B). 
Šimon, vítěz letošního okresního kola mate-
matické olympiády pro 5. ročník, jel především 
získávat další zkušenosti a  Iva se po dvou-
leté covidové pauze pokusila navázat na své 
matematické úspěchy. Oběma soutěžícím se 
soutěž velmi povedla. Šimon Korch nezavá-
hal a po zisku 15 bodů z maximálního počtu 
18 bodů vybojoval 
1. místo v  katego-
rii 6. tříd. Iva Vozo-
bulová  potvrdi la 
svůj výborný úsudek 
a  vybojovala krásné  
2. místo v  kategorii  
8. tříd se ziskem  
12 bodů z maximálního 
počtu 18 bodů. Oba se 
stali úspěšnými řešiteli 
úloh. 

Všem soutěžícím 
srdečně blahopřeji 
k  dosaženým výsled-
kům a  děkuji jim 
za  vzornou reprezen-
taci školy. 

Marie Kolafová

Pěvecký sbor zahájil Vimperský máj
Pěvecký sbor naší školy vystoupil v  pon-

dělí 16. května u  příležitosti zahájení májo-
vých oslav ve Vimperku. Děti měly možnost 
zazpívat pro početné publikum hned několik 
nově nacvičených písní. Velký úspěch sklidilo 
ztvárnění operky Červená Karkulka na závěr 
našeho bloku. Šlo o naše první veřejné před-
stavení po dvouleté pauze, proto jsme se velmi 
těšili a  jsme rádi, že se vystoupení podařilo 
uskutečnit, i navzdory nepřízni počasí, která 
následně přerušila připravený koncert spo-
luúčinkujícím ze ZUŠ.

Děkujeme pořadatelům za pozvání a pře-
jeme všem návštěvníkům vimperského Majá-
lesu další hezké kulturní zážitky.

Ivana Böhmová
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Majáles 2022
Po dvouleté přestávce studenti školy při-

pravili další majáles. Také letošní tradičně 
začal v pátek 6. května 2022 na prostranství 
mezi budovami školy. Nejdříve se prezentovaly 
jednotlivé třídy svými pokřiky a hesly, poté byl 
představen nový král a královna, kterým ředi-
tel školy předal dočasně (na jeden den) vládu 
nad školou. Pak se vydal průvod za doprovodu 

výborné kapely a  vyvolávání různých hesel 
městem do MěKS, tentokrát po delší trase, 
která zahrnula i městský park. Pořadatelská 
septima promítla velmi zdařilý film s pohádko-
vou tematikou, jehož děj byl umístěn do sou-
časnosti. Každá třída předvedla svoji scénku 
na téma animované pohádky a na samotný 
závěr byla oceněna nejlepší scénka, nejv-
tipnější scénka a  nejlepší kostýmy sladkou 

odměnou. Letošní ročník se opravdu velmi 
vydařil.

Jan Heřta
ředitel školy

Exkurze do NP Bavorský les
V úterý 3. 5. 2022 ve spolupráci s NP Šumava 

navštívily třídy 1. G a  2. G Informační cent-
rum NP Bavorský les. S našimi průvodci z NP 
Šumava a NP Bavorský les jsme prošli mezi 
rozsáhlými výběhy pro zvěř a  voliérami pro 
ptactvo. Mohli jsme obdivovat novou expozici 
plazů umístěnou v lese. Nakonec jsme navští-
vili také novou atrakci Informačního centra – 
Luzný. Dozvěděli jsme se mnoho nových a zají-
mavých informací. 

Pavla Bartůšková,
Martina Havlíčková

Všeobecné a sportovní 
gymnázium Vimperk

Veletrh práce v Prachaticích
Naši žáci z  3. ročníků navštívili 21. dubna 

2022 Veletrh práce v Prachaticích pořádaný 
Jihočeskou společností ve spolupráci s Jiho-
českou hospodářskou komorou a  krajskou 
pobočkou Úřadu práce ČR.

Žáci měli jedinečnou příležitost získat v jeden 
den a  na  jednom místě aktuální informace 
o volných pracovních místech v regionu.

Šárka Žáková, odborný referent 

Prachatická teplárna nabídne studentům 
odborný výcvik

Vzájemná dohoda mezi prachatickou 
teplárnou a  Střední školou a  Základní ško-
lou Vimperk, Nerudova 267 přinesla své 
ovoce.  Za  účelem prohlubování vazby mezi 
teorií a  praxí byla mezi jednatelem teplárny 
Petrem Kolínem a  ředitelem školy Petrem 
Žuravským uzavřena rámcová smlouva o vza-
́jemné spolupráci.

Společným cílem je zvyšování kvality výuky 
a  zlepšení odborné přípravy žáků v  oboru 
instalatér, který je zaměřen na montáž a udr-
žování vodovodních, odpadních, plynovod-
ních a topných rozvodů a zařízení. Vzájemná 
spolupráce bude probíhat jednak v oblastech 
odborné přípravy žáků, jednak na společných 

projektech a účasti na výuce prostřednictvím 
přednášejících osob. Zahájení odborného vý-
cviku začne od září 2022 a studenti si budou 
moci pod dohledem pedagogického dozoru 
a odborného pracovníka zlepšovat své prak-
tické zkušenosti v reálném provozu teplárny. 
Budou si moci vyzkoušet výrobní a montážní 
postupy a seznámí se například s technologií 
výroby tepla a elektřiny. V úzké spolupráci se 
školou chceme studentům připravovat pestrý 
seznam prací, které jim pomohou ve studo-
vaném oboru a s uplatněním na trhu práce.

Mladých lidí, kteří se chtějí věnovat učebním 

oborům, je stále „zatím“ málo i  přesto, že 
poptávka po  těchto pracích a  šikovných 
lidech je obrovská. Z  vlastní zkušenosti to 
víme i v našem odvětví. Tímto krokem chceme 
jako teplárna přispět ke vzdělávání a motivová-
ní současných i budoucích studentů v učeb-
ních oborech.

Petr Kolín
jednatel společnosti

Veletrh AQUATHERM 2022 v Praze
20. dubna 2022 navštívili naši žáci oboru 

I3 a MI3 v PVA EXPO Praha 24. mezinárodní 
odborný veletrh vytápění, ventilační, klimati-
zační, měřicí, regulační, sanitární a ekologické 
techniky „AQUATHERM 2022“.

Veletrh pro žáky i učitele odborného výcviku 
byl velmi zajímavý. Nejvíce zaujala technolo-
gie BCG k odstranění netěsností v potrubních 
systémech v běžném provozu bez omezení.

Šárka Žáková, odborný referent

Střední škola 
a Základní škola Vimperk
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Ve Vimperku můžete potkat 
honorárního konzula Baham 
v České republice
Mám dojem, že asi nikdo z vimperských občanů 
v minulosti nezastával post velvyslance nebo 
honorárního konzula. Proto si myslím, že je velmi 
zajímavé udělat rozhovor s panem Martinem 
Paštikou, který je od roku 2015 diplomatickým 
zástupcem Bahamského společenství v České 
republice v pozici honorárního konzula, a zjistit, jak 
vlastně člověk může získat takový diplomatický post 
a co pro to musí udělat. 

Můžete nám vysvětlit, co znamená pozice 
honorárního konzula zastupujícího cizí zemi 
v Čechách? 

Státy zřizují honorární konzuláty v zemích, 
kde nemají dostatečné vlastní konzulární 
zastoupení, tj. nemají zde velvyslanectví. Běžná 
praxe je, že honorárním konzulem se stávají 
respektované osoby z politického nebo eko-
nomického prostředí. Pro výkon funkce hono-
rárního konzula je třeba mít pověřovací listinu 
vysílajícího státu, tzv. konzulský patent, a dále 
souhlas přijímající země, tzv. exekvatur. Pro-
cedura je hodně podobná jako při jmenování 
velvyslance. Samotný výkon činnosti se řídí 
Vídeňskými úmluvami o konzulárních stycích 
z roku 1963. Doba od rozhodnutí vysílací země 
(např. Baham) o  zřízení pozice honorárního 
konzula v České republice až do skutečného 
jmenování a  po  registraci v  diplomatickém 
protokolu u  Ministerstva zahraničních věcí 
je běžně 2–3 roky, protože zejména přijímací 
země prověřuje potenciálního kandidáta, a to 
i z pohledu bezpečnostních rizik (prověřeno 
bezpečnostními složkami dané země). 

Co je předmětem Vaší činnosti?
V současné době zastávám pozici honorár-

ního konzula Bahamského společenství, takže 
do zodpovědnosti konzulátu spadají veškeré 
konzulární činnosti na  území České repub-
liky, jako je řešení otázek vstupu na Bahamy, 
popř. řešení problémů bahamských občanů 
v České republice. Důležitá součást agendy 
našeho honorárního konzulátu je podpora 
rozvoje investičních aktivit na Bahamách, kde 
mým úkolem je posuzovat potenciální inves-
tory a prověřovat jejich reference a reputační 
potenciál. 

Jak jste se vlastně dostal k této prestižní 
pozici honorárního konzula Baham v České 
republice?

V posledních dvou dekádách jsem v rámci 
svých podnikatelských aktivit realizoval ener-
getické projekty v Karibiku a měl jsem mož-
nost poznat i Bahamy, kde jsem byl v kontaktu 
s důležitými lidmi v oblasti politiky a byznysu. 
V  určitém momentu jsem dostal nabídku 
od zástupců vlády zřídit diplomatické zastou-
pení v Čechách a výsledek je, že v roce 2015 
byl otevřen honorární konzulát v Praze.

Můžete nám něco málo říci o této karib-
ské zemi?

Bahamy najdete na  ostrovech (30 vět-
ších, 700 menších, tzv. „kays“) jihovýchodně 

od Floridy a severovýchodně od Kuby. Oficiální 
název státu je Bahamské společenství („The 
Commonwealth of The Bahamas“) s politickým 
systémem konstituční parlamentní demokra-
cie (konstituční monarchie), kde formální hlava 
státu je britská královna Alžběta II. zastoupena 
generálním guvernérem, nicméně vedení země 
je v rukách místní vlády. Nezávislost Baham 
byla vyhlášena 10. 7. 1973 a pro určité zjedno-
dušení tato země funguje jako Kanada nebo 
Austrálie, kde je také vláda, ale formálně je zde 
stále královna jako nejvyšší představitel země. 
Hlavní příjem do ekonomiky je z turistického 
ruchu a bankovnictví. 

Můžete z pozice honorárního konzula při-
spět k rozvoji Vimperka, Šumavy? 

Jak jsem již zmínil, tato pozice je primárně 
diplomatická, kdy především zabezpečuji 
obchodní a  politické vztahy mezi Baham-
ským společenstvím a  Českou republikou, 

resp. Evropskou unií. Nicméně určitě mohu 
využít své kontakty pro rozvoj Šumavy, zejména 
v oblasti turistického ruchu. 

Jste známý jako významný lokální pod-
nikatel na Šumavě, přitom jste ještě aktivní 
ve vedení větších průmyslových firem, jste 
i zastupitelem Vimperka a k tomu zastáváte 
pozici honorárního konzula. Jak to vše zvlá-
dáte a kde berete energii na tyto všechny 
aktivity?

Hned v úvodu chci říci, že jsem vimperský 
patriot a energii a finance, které dnes vklá-
dám do tohoto regionu, jsou pro mne radost. 
Možná bych se mohl více soustředit na tzv. 
„větší“ byznys a diplomacii, ale aktivity ve Vim-
perku jsou důležitá část mého života a chci 
opravdu pozitivně ovlivnit tento region. Takže 
se snažím najít rovnováhu mezi všemi svými 
aktivitami a zatím se mně to daří zvládnout. 
Jen nevím, zda na  to má stejný názor moje 
manželka a děti…

Co znamená toto všechno pro vaši rodinu? 
Musí dodržovat nějaká speciální nařízení? 
Má to pro vás nějaké výhody?

Činnost honorárního konzulátu je upravena 
Vídeňskou úmluvou o  konzulárních stycích 
z roku 1963 a zjednodušeně řečeno se na mne 
vztahují standardy běžné v diplomacii a jsou 
pro mne závazné. Na  konzulát se vztahují 
některé výsady spojené s  exteritorialitou – 
a to třeba nedotknutelnost osoby a omezený 
pohyb pro třetí osoby včetně českých úřadů 
v  konzulárních místnostech, korespondenci 
a  archivech, což má částečně vliv na  moji 
rodinu, protože konzulát máme umístěný 
v nemovitosti, kde zároveň bydlí má rodina. 
Nevím, zda bych to nazval jako výhodu, ale 
je to pro mě určitě čest, že mohu zastupovat 
Bahamské společenství v České republice.

Děkuji za rozhovor. 
Alžběta Rückerová

Fotografie z jednání  s bahamskou vládou v únoru 2022 – vicepremiér Baham pan Chester I. 
Cooper a honorární konzul Ing. Martin Paštika.
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Výstava olejomaleb
Zámek Vimperk nabídne výstavu olejomaleb Barbory 
Chlastákové „V ráji šumavském“

Na zámku Vimperk bude přes léto k vidění 
výstava V ráji šumavském představující tvorbu 
malířky Barbory Chlastákové. Název, odkazující 
na známý román Karla Klostermanna, prozra-
zuje, že autorka nachází stejný zdroj inspirace 
v přírodě a obyvatelích Šumavy jako spisovatel 
před více než stoletím.

Výstava nabídne jak rozměrná plátna, tak 
i díla intimnějšího formátu. Její návštěvníci se 
mohou těšit na obrazy reálných míst v krajině 
vystřídané snovými rekonstrukcemi zanik-
lého osídlení. Na první pohled je jistě zaujme 
kombinace figurálních a abstraktních prvků, 

podtržená výraznou barevností – typické prvky 
malířčina rukopisu. 

Autorka, původem ze středních Čech 
(*1983), absolvovala Fakultu výtvarných umění 
v  Brně. Během studia se zúčastnila pobytu 
ve španělském městě Cuenca. Později pobý-
vala v rámci umělecké rezidence v severozá-
padní Indii. V roce 2018 se usadila ve Vimperku 
a od té doby se okolní krajina a stopy zaniklého 
šumavského života staly její hlavní inspirací.

Výstava, připravená pro nově zrekonstru-
ované prostory galerie vimperského zámku, 
představuje autorčiny nejnovější obrazy, 

z nichž většina vznikla po jejím přestěhování 
na Šumavu. Barbora Chlastáková citlivě vnímá 
atmosféru okolního prostředí i prchavost kon-
krétního okamžiku v přírodě a vytváří originální 
záznam svého niterného prožitku a vnitřního 
světa. Divák zde nalezne povědomá místa 
( jezero Laka, Hůrka, Knížecí Pláně, Hadí vrch, 
Černá Lada aj.) ztvárněná osobitým výtvarným 
pojetím. Návštěvník uvidí velkoryse pojaté 
výjevy ze šumavské krajiny prodchnuté poro-
zuměním dávno minulým časům a generacím, 
které zde žily. Barbora Chlastáková tak nava-
zuje na dlouhou řadu umělců, jimž učarovala 
Šumava a kteří v ní nacházeli a nacházejí neu-
tuchající zdroj inspirace.

Výstava bude k vidění v galerii Muzea Vim-
perska od 5. června do 31. října. Vstup je možný 
v  rámci vstupenky na  návštěvnické okruhy 
Horní zámek a Muzeum Vimperska.

Lucie Budirská

Majáles letos navštívilo  
rekordních 2500 návštěvníků

Byly to dlouhé tři roky. Poslední Majáles se 
uskutečnil v květnu 2019 a my jako pořada-
telé jsme měli trochu strach, jestli se na něj 
nezapomnělo. Naštěstí byly naše obavy liché 
a v sobotu 21. května se nás v bývalém letním 
kině sešlo rekordních 2 500.

Areál se plnil už od poledne, kdy se ote-
vřely jeho brány a program zahájila pohádka 
v podání KOS Čkyně. První tanečníci se pod 
pódiem objevili už během úvodních vystou-
pení Nixon Lads, domácích Jandanos i Anety 
& The Soul Uncles, tu pravou festivalovou 
atmosféru se stovkami lidí u  pódia ale měl 
až zpěvák a rapper Calin, na kterého čekalo 
hlavně mladší publikum. Vrcholem večera ale 
bylo vystoupení kapel Wohnout a Mig 21, druzí 
jmenovaní, v jejichž čele stojí charismatický Jiří 
Macháček, se ve Vimperku představili vůbec 
poprvé. Hudební program uzavřel koncert 
slovenského rappera Gleba. Bývalé letní kino 
po  celý den nabízelo také spoustu dalších 
aktivit – od nejrůznějších úkolů pro děti přes 
fotokout, pestrý výběr jídla a pití až po několik 
odpočinkových zón.

Stejně jako Majáles se po třech letech vrátil 
také Vimperský máj, což je doprovodný pro-
gram Majálesu, který probíhá v  týdnu před 
a kromě našeho spolku se na něm podílí také 

Vimperk žije, Prostor Vimperk, Muzejní spolek 
vimperského panství a MěKS Vimperk. Tato 
zóna letos vyrostla před městskou knihovnou 
a  těšila se velké pozornosti – mezi vrcholy 
jejího programu patřilo páteční Na  stojáka 
s Ester Kočičkovou a Dominikem Heřmanem 
Lvem, čtvrteční PechaKucha Night nebo stře-
deční beseda s novinářem Tomášem Etzlerem, 
velký úspěch měla také celotýdenní výstava 
Ukrajina – umělci proti agresi nebo cyklistický 
závod Vimperské schody.

Závěrem bych jménem celého pořadatel-
ského týmu rád poděkoval – městu Vim-
perk za dlouhodobou podporu, všem partne-
rům v čele s Rohde & Schwarz, bez kterých 
bychom v této turbulentní době Majáles jen 
těžko uspořádali, všem kapelám a účinkujícím 
za skvělé výkony a také vám všem – za to, že 
jste po třech letech přišli podpořit kulturní dění 
v našem městě a vytvořili skvělou atmosféru 
během celého týdne. Moc si toho vážíme 
a bereme to jako závazek do roku 2023, aby-
chom vše propracovali ještě lépe a posunuli 
hranice kultury ve Vimperku zase o kus dál. 
Na viděnou za rok!

Šimon Blaschko, MISSION Vimperk
Foto Michal Bártík

Festival zVostra zve 
na šermířská vystoupení 
na Pivovarských terasách

 V  sobotu 2. července proběhne první 
ročník nového festivalu historie a  šermu. 
Akce proběhne na  Pivovarských terasách 
naproti vimperskému gymnáziu a  program 
započne hned dopoledne. Od 10:00 je totiž 
pro zájemce o šerm a historii připraven ote-
vřený workshop scénického boje a šermu. Je 
určen pro všechny bez rozdílu věku. Budete si 
zde moct vyzkoušet základní techniky šermu 

a boje na  jevišti a otestovat základy kaska-
dérské práce. Workshop bude probíhat až 
do 13:00. Zájemci se mohou přihlásit na mail 
berit.vimperk@centrum.cz. 

Klasický program pak začne ve 14:00 a bude 
trvat do  22:00. Návštěvníci se mohou těšit 
na  řadu šermířských vystoupení od  skupin 
z  jihočeského i  plzeňského kraje. Budou se 
zde prolínat různá historická období. Nebudou 

chybět ani tanečnice, které vás naučí his-
torické tance, nebo třeba alchymista, který 
předvede svoje umění. Součástí programu 
budou i střelecká vystoupení nebo přednáška 
o palných zbraních z různých období. Diváci 
navíc mohou po celý den hlasovat pro nejlepší 
představení a rozhodnout, kdo získá diváckou 
cenu. V rámci doprovodného programu bude 
připraveno vojenské ležení, zábavné hry pro 
děti či fotokoutek. Na závěr si pak organizátoři 
připravili malé překvapení.

Vstupné na akci je dobrovolné. Budeme se 
na vás těšit.

Akci pořádají šermíři Berit ve  spolupráci 
s Městským kulturním střediskem Vimperk. 

 Jan Švehla
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Dobrš – perla podlesí
Dobrš, vesnička tak blízká a přece trochu stranou 
všech hlavních tahů. Historie skrytá ve zdech 
středověké tvrze a dalších církevních památkách, 
pověsti o krokodýlu či dobršském pokladu a místo, 
které po čtyřicet let svého působení ovlivňoval 
a spoluvytvářel místní farář P. Martin František Vích.

Šumavským podlesím už jsme se toulali 
v roce 2019 s Martinem Sichingerem, pro svoji 
neobyčejnost jsme ale v tehdejším říjnovém 
Tipu na  výlet vynechali Dobrš. Její historie 
a současnost totiž nabízí mnohem více než 
jen pár řádek zvoucích do této malebné osady 
nedaleko Vacova. A  aby toho nebylo málo, 
tak jsme si tentokrát náš pěší výlet protáhli 
do nedalekých Hoslovic. 

Do  Dobše, jak je ves-
nice místními občas nazý-
vána, jsme se vypravili 
v čase, kdy nás na každém 
našem kroku doprovázelo 
bujaře rostoucí býlí, chce-
te-li byliny nebo pro někoho 
plevel. I já s ním, jako zarytá 
zahrádkářka, bojuji, ne už 
ale tak jako kdysi. Část 
zahrady nechávám pla-
ným malinám, kopřivám, 
hluchavkám, jeteli, vlašto-
vičníkům, popenci a nedám 
dopustit na chudobky, kon-
tryhel a jitrocel. 

Ale zpět k Dobrši. První 
písemná zmínka o  ní 
pochází z roku 1352, místní 
tvrz je poprvé zmiňována 
v  roce 1377, kdy Kocové 

sloužili strakonickým johanitům. Pár let poté 
majitel zdejšího panství Přibík z Dobrše při-
dělil faráře k  místnímu kostelu Zvěstování 
Páně. Rod Koců z Dobrše, ke kterému Přibík 
patřil, zde sídlil až do roku 1607. V rámci rene-
sančních úprav tvrze byly fasády vyzdobeny 
sgrafitovými omítkami, na vstupní bráně hos-
podářského dvora si tuto výzdobu můžeme 

prohlédnout dodnes. Později byla tvrz pře-
stavěna na byty, sýpku a také školu, dnes se 
můžeme díky Sdružení pro obnovu Dobrše 
dívat, jak vesnice vzkvétá a kulturně žije díky 
místním tradicím a každoročnímu hudebnímu 
festivalu Dobršská brána. 

Kromě zmiňované tvrze stojí za  návštěvu 
i kaple sv. Jana a Pavla, nyní sloužící jako zvo-
nice. Do ní byl v 19. století umístěn obrovský 
zvon Maria z dřevěné zvonice na dobršském 
návrší odlitý v  roce 1561 v  dílně pražského 
zvonaře Brickího z Cimperka. Společnost mu 
dělají další dva zvony, jeden s reliéfem sv. Jana 
z  roku 1596 a druhý s  reliéfem sv. Antonína 
Paduánského z  roku 1679. A  budete-li mít 
chviličku, popojděte několik metrů ke gotic-
kému kostelu Zvěstování Panně Marii. V jeho 
útrobách se, kromě barokní kostnice, nachází 
také krypta, kde jsou pohřbeny ostatky členů 
rodové šlechty Malovců či Koců. V roce 2011 

byl na dobršském hřitově 
odhalen pomník katolic-
kému knězi, politickému 
vězni, nositeli řádu T. G. M., 
skautu a zahradníku P. Mar-
tinu Františku Víchovi, který 
zde působil od roku 1967 až 
do své smrti. 

Z Dobrše jsme se vydali 
přes louky směrem na Dře-
šín a lesy pod Hořejšícemi 
došli do  Podhosloviček, 
kde se nachází známý 
Harantův mlýn, nyní objekt 
ve správě Muzea středního 
Pootaví ve  Strakonicích. 
Máme zde totiž slíbeno 
od sv. Ambrože naučit se 
pár dovedností, které naši 
předkové uměli a my na ně 
zapomněli.

Renata Lešková

Nové přírůstky do sbírky  
Muzejního spolku 
vimperského panství

Ruční zvonová pračka
Dar Ladislav Provaan. Děkujeme.

Kovový dvojitý zvon s pružinou a dřevěnou násadou, který se objevil na konci 
19. století, sloužil k praní prádla. Fungoval na principu podtlaku, jeho stlačová-
ním se prádlo pralo. Prádlo se v nich pralo proudem vody, který vytvářel zvon 
pohybující se v nádobě nahoru a dolů.

Prací zvon se skládá ze dvou plechových zvonů, mezi nimiž je pružina a sou-
stava otvorů, a využívá při vertikálním pohybu vznikajícího vztlaku, který odstra-
ňuje nečistotu z prádla. Jedno z typických vybavení někdejších domácností 
před vynálezem pračky, oblíbené zejména ve Spojených státech. Na  tomto 
principu časem vznikla pračka s jedním či více zvony, tzv. zvonová pračka.

Naše mosazná pračka byla vyrobena pod značkou Perlux někdy ve dva-
cátých letech 20. století. Zajímavostí je, že jsou stále oblíbené prací prášky 
stejného názvu…
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Kulturní pořady

ČT  
2.

● KONCERT PĚVECKÉHO SBORU  
A KAPELY ZUŠ VIMPERK 
18:00 – MěKS 
Vstupné: dobrovolné

PÁ  
3.

● VIMPERSKÉ KVÍZOVÁNÍ 
19:00 – Kavárna Ve Skále 
Oblíbené vědomostní klání družstev o dvou až 
čtyřech hráčích. Vyzkoušejte si své znalosti, 
postřeh, důvtip i schopnost spolupráce.  
Vstupné: 50 Kč za každého hráče

SO 
4.

● MUZEJNÍ NOC 
16:00 – Zámek Vimperk 
Muzejní noc v Muzeu Vimperska na téma Barevná 
Šumava. Výtvarná dílna pro děti, komentovaná 
prohlídka expozic věnovaných Vimperku 
a Šumavě v umění, vernisáž výstavy Barbory 
Chlastákové „V ráji šumavském“. 
Vstupné: dospělí 120 Kč, děti 50 Kč

NE  
5.

● DĚTSKÝ DEN 
14:00 – areál Vodník 
Odpoledne plné her, soutěží, dovádění, tvoření 
a poznání. Budete si moct vyzkoušet, jaké to je 
lézt po skále. Ukázky práce záchranářů, psovodů.

PO 
6.

● VERNISÁŽ ABSOLVENTŮ VÝTVARNÉHO 
OBORU 
17:00 – knihovna

ST  
8.

● TOULÁNÍ PO BAVORSKÉ A RAKOUSKÉ 
STRANĚ ŠUMAVY 
17:00 – knihovna 
Beseda s Josefem Peckou, který nás provede 
známými i neznámými místy, společně 
vystoupáme na vrcholy a sestoupíme do údolí 
bavorské a rakouské Šumavy.

● ABSOLVENTSKÝ KONCERT – zpěv 
18:00 – ZUŠ

● KDYŽ PANDA TANČÍ 
18:30 – Café Mráz 
Nové Listování s Lukášem Hejlíkem a Pavlem 
Oubramem, kteří zalistují v knize Jamese 
Gould-Bourna.

ČT 
9.

● KNÍŽKOHRÁTKY  
9:00 – knihovna 
Budeme si číst, prohlížet nové knihy nebo si něco 
společně vyrobíme.

● ZÁVĚREČNÝ KONCERT 
18:00 – ZUŠ

PÁ 
10. 

● VEČER A NOC KOSTELŮ 
18:00 – kaple na Brantlově Dvoře  
Komentovaná prohlídka církevních staveb 
Vimperka s divadelními výjevy. 
Vstupné: 120 Kč (celá trasa) 
19:00 – kostel Navštívení Panny Marie  
Komentovaná prohlídka vimperských kostelů  
a kaplí s divadelními výjevy. 
Vstupné: 100 Kč

SO 
11.

● ŠUMAVSKÝ PIVNÍ FESTIVAL 
11:00 – schwarzenberský pivovar, Pivovarská 59 
Festival nejen šumavských pivovarů 
ve schwarzenberském pivovaru ve Vimperku.

ST 
15.

● ZÁVĚREČNÉ A ABSOLVENTSKÉ VYSTOUPENÍ 
TANEČNÍHO OBORU 
16:30 – MěKS 
Vstupné: dobrovolné

● TANEC PRAHA – PLI 
18:00 – dvůr ZŠ TGM 
Dvacet dva konferenčních židlí a jasně vymezený 
prostor. V něm se pohybuje Viktor Černický 
na pomezí instalace, performance, tance 
a cirkusu.  
Vstupné: dospělí 100 Kč, děti a senioři 50 Kč

ČT 
16.

● VEŘEJNÉ PROJEDNÁVÁNÍ KONCEPCE 
ROZVOJE KULTURY 
15:00 – MěKS

SO 
18.

● DĚTSKÝ DEN S MĚSTSKOU POLICIÍ 
13:00 – náplavka u Volyňky, dopravní hřiště u ZŠ 
TGM 
Kola, koloběžky, tříkolky a odrážedla s sebou – 
na dopravním hřišti můžete získat dětský řidičský 
průkaz. Ukázka techniky: Policie ČR, hasiči, 
Český červený kříž, kynologie – výcvik psů. 
Občerstvení zajištěno.

NE 
19.

● TANEC PRAHA – ŠKATULENÍ 
15:30 – park u ZŠ TGM 
Škatulení zve do světa fantazie, v němž se 
i zdánlivě obyčejné věci mění v něco nevšedního. 
Stačí otevřít oči, zapnout představivost, rozhýbat 
se a hrát si. Představení v sobě propojuje tanec, 
živou hudbu, performanci, prvky improvizace 
i technologie.  
Vstupné: dospělí 100 Kč, děti a senioři 50 Kč

PO 
20.

● VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
15:00 – MěKS

ST 
22.

● ŠKOLNÍ SLAVNOST ZŠ TGM 
15:00 – dvůr ZŠ TGM

ČT 
23.

● SKOTSKÝ SYNDROM 
19:00 – MěKS  
DRUHÁ PREMIÉRA Strašnického divadla Praha – 
divadla francouzské komedie – KOMEDIE 
O SKOTECH VE SKŘÍNI… Bruno s Florence pozvou 
na večeři Sophii s Alexem, ale máloco proběhne 
tak, jak by hosté i hostitelé předpokládali. 
Hrají: Miluška Bittnerová, Bára Mottlová / 
Dominika Býmová, Petr Vondráček /  
Mirek Šimůnek, Martin Sochor 
Vstupné: 390 Kč (v předprodeji do 20. 6.),  
pak 490 Kč

PÁ 
24.

● NOČNÍ KONCERT 
21:00 – zámek Vimperk 
Tradiční předprázdninový koncert dechového 
orchestru ZUŠ. Kromě dechového orchestru 
uvidíte a uslyšíte také spolek historického šermu 
Berit a mažoretky Klapeto. 
Vstupné: dobrovolné
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SO 
25.

● 1. VIMPERSKÝ SWAP 
10:00 – Kavárna Ve Skále 
Kdy jindy si udělat pořádek ve věcech než před 
létem, potkat se s kamarády a ulovit si něco 
osobitého? Na výměnu můžete přinést oblečení, 
doplňky, boty, knihy a rostliny. 
Info a rezervace na tel. 776 132 372. 

● LÉTO POD BOUBÍNEM vol. 1 
18:00 – areál letní scény 
První letní koncertní série zaměřená na folk. 
Zahrají místní písničkáři a kapela Brnky Boys, 
hostem večera je Marty Bianco (Martin Rous) – 
prožil jako hudebník, zpěvák a autor zhruba 
čtvrt století na rockové scéně, kde mj. založil 
legendární kapelu Sluníčko, ve které začínala 
Lenka Dusilová, psal texty pro Pancha a po deset 
let kapelničil a tvořil repertoár skupině Šántí. 
Vstupné: dospělí 100 Kč, děti a senioři 50 Kč

NE 
26.

● PŘÍBĚH HRAČEK 
15:30 – park u ZŠ TGM 
Vimperský kašpárek – divadlo U plotny 
I hračky mají své sny a touhy. Tak jako malý 
Frantík, který je úplně obyčejné plastové miminko 
jedné obyčejné holčičky, ale přitom velice touží 
po jednom. Mít pořádné kalhoty... A tak se vydá 
na cestu.  
Vstupné: děti zdarma, dospělí 70 Kč

ST 
29.

● LOUČENÍ SE ŠKOLOU 
17:00 – MěKS 
Devátá třída ZŠ Smetanova se loučí.

Kino Šumava, sál MěKS Vimperk

PÁ  
3.

● 20:00 – TŘI TYGŘI VE FILMU: JACKPOT 
Komedie/Akční, Česko, 2022, 110 min,  
režie: E. Křižka 
Tři Tygři zaseknou drápy humoru i do filmových 
pláten! 
Vstupné: 120 Kč

ÚT  
7.

● 20:00 – NOTRE-DAME V PLAMENECH 
Drama, Francie, 2022, 110 min, režie: J. J. Annaud 
Hrdinský příběh těch, kteří riskovali své životy při 
nebezpečné záchraně symbolu Paříže. 
Vstupné: 100 Kč

PÁ 
10.

● 20:00 – ZNÁMÍ NEZNÁMÍ 
Komedie, Česko, 2021, 103 min,  
režie: Z. Marianková  
Na silvestrovské oslavě se přátelé rozhodnou 
sdílet všechny hovory a číst nahlas všechny 
zprávy. 
Vstupné: 100 Kč

NE 
12.

● 15:30 – UŠÁK CHICKY A ZLOKŘEČEK 
Animovaný/Dobrodružný, Belgie/Francie, 2022, 
92 min, režie: B. Stassen 
Mladý Chicky je jiný než ostatní. Je tak trochu 
neobyčejný. Narodil se jako napůl kuře a napůl 
zajíc. 
Vstupné: 100 Kč

ÚT 
14.

● 20:00 – NEZANECHAT STOPY 
Drama, Polsko, 2021, 165 min,  
režie: J. P. Matuszyński 
Polsko, 1983. Zemí otřásá případ Grzegorze 
Przemyka, středoškoláka, kterého policie ubila 
k smrti. 
Vstupné: 100 Kč

PÁ 
17.

● 20:00 – KDYBY RADŠI HOŘELO 
Komedie, Česko, 2022, 84 min,  
režie: A. K. Rybanský 
Sbor hasičů jedné vesnice bude čelit úplně jiné 
výzvě než přináší obvyklý oheň. 
Vstupné: 120 Kč

ÚT 
21.

● 20:00 – DVA SVĚTY 
Drama, Francie, 2021, 107 min, režie: E. Carrère 
Uznávaná spisovatelka si zkusí práci uklízečky. 
Vstupné: 100 Kč

PÁ 
24.

● 20:00 – LÁSKA HORY PŘENÁŠÍ 
Romantická komedie, Slovensko/Česko, 2022,  
90 min, režie: J. Machala 
Anna Fialová, Marek Lambora a zamotaná svatba 
na horách. 
Vstupné: 100 Kč

ÚT 
28.

● 20:00 – ZTRACENÉ ILUZE 
Historický/Romantický, Francie/Belgie, 2021,  
144 min, režie: X. Giannoli  
Honoré de Balzac. Mladý básník Lucien opouští 
rodinnou tiskárnu, aby zkusil najít štěstí v Paříži. 
Vstupné: 100 Kč

Výstavy

● MINIVÝSTAVA VÝROBKŮ ŽÁKŮ 
Z NERUDOVKY 
1. 3. – 30. 6. 
Knihovna

● DIVADLO NA ŠUMAVĚ  
1. 6. – 31. 7.  
MěKS

● V RÁJI ŠUMAVSKÉM –  
BARBORA CHLASTÁKOVÁ  
5. 6. – 31. 10. 
St. zámek Vimperk

● VÝSTAVA ABSOLVENTŮ VÝTVARNÉHO 
OBORU ZUŠ 
6. 6. – 30. 6.  
Knihovna

Barevné rozlišení akcí

■ MěKS

■ Knihovna

■ Kavárna Ve Skále

■ Café Mráz

■ Zámek

■ Areál letní scény

■ Areál Vodník

■ Kaple a kostel

■ ZUŠ

■ Park u ZŠ TGM

■ Dvůr u ZŠ TGM

■ Náplavka  

u Volyňky

■ Schwarzenberský 

pivovar
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Pátek 3. 6. od 20:00, koupaliště
● vypsaná fiXa
Vypsaná fiXa se po  dvou letech vrací do  Volyně! Poprvé se tato legenda na  místní 

malebné plovárně představila v roce 2020 krátce po rozvolnění a už od prvních tónů bylo 
jasný, že tohle spojení bude fungovat! V květnu navíc vydávají novou desku, proto je nej-
vyšší čas si to zopakovat!

Sobota 4. 6. od 15:00, koupaliště
● Natália Peták (ve spolupráci s Divadlem Continuo): ZUNA
ZUNA je inspirovaná několika magickými příběhy z různých části světa a zpracovává téma 

odpovědnosti za vlastní rozhodnutí, překonání strachu a síly našich činů. Vypráví o malé 
holčičce, která má neobyčejný kouzelný dar a ocitla se ve světě lidí. Brzy však pozná, co 
dokáží napáchat zloba, chamtivost a nevraživost s láskou a našimi nejhlubšími sny.

Autorská loutková pohádka pro děti od 4 let.

Pátek 10. 6. od 21:00, Galerie Na shledanou
● Markéta Vacovská: Odloučení
Představení se koná v rámci projektu Galerie Na shledanou živě
Ztráta bližních patří mezi nejtrýznivější životní zkušenosti člověka. O to bolestnější, jedná-

li se o smrt vlastních dětí. Právě ta se stala středobodem performance Odloučení, které 
se v každém jeho slovu, pohybu i nádechu stává zároveň aktem přijetí této skutečnosti. 
Markéta Vacovská vytvořila za symbiotického hudebního doprovodu Sáry Vondráškové 
alias Never Sol výjimečné, obdivuhodné sólo.

Pátek 17. 6. od 18:00, Náměstí Svobody
● Umění ve městě 2022 – vernisáž soch Jakuba Flejšara
Sochař Jakub Flejšar v pátek 17. června v 18 hodin na náměstí Svobody uvede vernisáž 

svých instalací Skákající kůň a Pasoucí se kůň. Sochy zde budou umístěny do 30. září 
a jsou součástí sochařského festivalu Umění ve městě. Ten každoročně vstupuje do veřej-
ného prostoru jihočeských měst výtvarnými intervencemi a v letošním 15. ročníku festivalu 
vzdává poklonu přírodnímu světu fauny a flóry.

Volyňské 
kulturní 
okénko

→
Kulturní program naleznete 
na www.kultura-volyne.cz
nebo na facebooku
Kultura Volyně.
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KreBul, o. p. s.
Každý z nás se občas dostane do situace, kdy 
potřebuje poradit, pomoct či alespoň podpořit. Svět 
je stále složitější, ale dostat se do problémů je naopak 
čím dál tím jednodušší. Stačí například pár kliků 
na počítači či mobilu k tomu, aby se začala roztáčet 
dluhová spirála, která nás může stáhnout hlouběji, 
než jsme schopni dohlédnout. S těmito i mnoha dal- 
šími problémy z oblasti dluhů, exekucí, pracovně- 
-právních i mezilidských vztahů, ochrany spotřebitele 
apod. můžete přijít do občanské poradny organizace 
KreBul, o. p. s., která sídlí v budově TKB. O službě, 
jejích klientech i problémech, které je do poradny 
nejčastěji dostávají, jsem si povídala s Mgr. Zdeňkem 
Krejsou, DiS.

Kdy a s jakým primárním účelem KreBul, 
o. p. s., vznikl?

Na úplném začátku stála kniha mé babičky 
Jaroslavy Krejsové o  pochodu smrti. Chtěli 
jsme tenkrát žádat o nějaké peníze, aby kniha 
mohla vyjít – a to v případě fyzických osob 
nešlo. Tak jsme založili občanské sdružení.

KreBul vznikl ve  Volarech v  roce 2007. 
V počátcích jsme dělali vzdělávání, kurzy počí-
tačů a akademii 3. věku. V té době nás nikoho 
nenapadlo, že to nabere takových rozměrů. 
V roce 2009 jsme přesídlili do Prachatic, kde 
jsme otevřeli informační centrum pro mládež 
a občanskou poradnu.

Co vlastně znamená ten název? Předpo-
kládám, že to „Kre“ odkazuje k vám?

Ano, Kre jako Krejsa a Bul je kolega Bulín, 
který se mnou byl na vysoké škole. Když jsme 
tenkrát psali stanovy, tak jsme nemohli dlouho 
na nic přijít, až nás napadlo toto. Kolega sice 
po dvou letech skončil, ale ta značka už byla 
zajetá a nechtěli jsme ji měnit.

Jaké služby vaše organizace poskytuje?
V současné době máme pět zaměstnanců 

a sedm projektových pracovišť. Ve Vimperku 
provozujeme pouze občanskou poradnu, zby-
tek služeb je v Prachaticích pro klienty z ORP 
Prachatice. Nejstarší službou je informační 
centrum pro mládež. To už v  dnešní době 
není tolik využívané, protože každý má inter-
net a dohledává si tam informace. Podávali 
jsme informace o  vzdělání, brigádách, stu-
diu v zahraničí, dobrovolnictví, kultuře… Dnes 
děláme hlavně volnočasové aktivity, multikul-
turní programy a projekty, konferenci, setká-
vání s pamětníky, návštěvy památníků apod.

Další službou je občanská poradna, která je 
i zde ve Vimperku. Dále se nám podařilo za   
11 milionů vybudovat a otevřít komunitní cen-
trum, pro seniory máme otevřený tzv. Seni-
orPoint. Od roku 2011 také provozujeme dob-
rovolnické centrum. Nasmlouváno máme asi 
60 dobrovolníků, kteří pomáhají nejen v soci-
álních službách, ale i při volnočasových akti-
vitách, sportovních i kulturních akcích apod. 
V  posledních letech samozřejmě pomáhali 
v  situacích vzniklých covidem a  opatřeními 
s ním souvisejícími, nyní se angažují v pod-
poře ukrajinských uprchlíků.

Naší nejnovější službou je osobní asistence, 
tu provozujeme od ledna 2021.

Proč jste se rozhodli otevřít pobočku 
občanské poradny i  ve  Vimperku? Při-
šel tento nápad od  vás, od  města nebo 
od samotných občanů?

Ve Vimperku jsme od roku 2015. Do té doby 
jsme odbavovali klienty z Vimperka i  v Pra-
chaticích, kam často jezdívali za doprovodu 
pracovnic z odboru sociálních věcí. Tak jsme 
začali vnímat potřebu, aby podobná služba 
byla i ve Vimperku – žádné takové poradenství 
tohoto typu tu nebylo. Začali jsme jednat s kra-
jem, který rovněž usoudil, že by ve Vimperku 
prostor pro podobnou službu byl, a povolil nám 
otevřít zde na jeden den v týdnu.

Myslím, že ve  Vimperku se podařilo naši 
službu dobře umístit. Dřív jsme sídlili přímo 
na odboru sociálních věcí, nyní máme kan-
celář sice na jiné chodbě, ale pořád ve stejné 
budově, kde je jak odbor sociálních věcí, tak 
úřad práce.

S čím se na vás klienti nejčastěji obracejí?
Celých těch 13 let, co tuhle práci dělám, jsou 

na prvním místě dluhy a finance. My máme 
akreditaci na  poskytování služeb v  oblasti 
oddlužení a jsme jediní v ORP Vimperk i Pra-
chatice. Což znamená, že u nás může klient 
sepsat insolvenci a má to zcela zdarma. Kdežto 
u právníka zaplatí 5 000 Kč bez DPH, když je 
to jednotlivec, a 6 000 Kč, když jsou to man-
želé. Přitom my to děláme úplně stejně jako 
ten právník, ale zdarma. Vimperk je dále spe-
cifický tím, že se tu hodně řeší úpravy poměrů, 
výživné, rozvody. To je ale dáno tím, že jsem 
v budově úřadu. Pracovníci úřadu návrhy psát 
nemůžou z důvodu podjatosti, tak ty klienty 
posílají rovnou k  nám. V  Prachaticích třeba 
v této oblasti takový zájem nemám. Dále jsou 
to hodně věci týkající se ochrany spotřebitele – 
odstoupení od  smlouvy, reklamace apod… 
Občas přijdou klienti řešit i domácí násilí.

Shoduje se realita vašich služeb s před-
stavou, jakou jste o  této práci měl, když 
jste začínal?

Tenkrát mě nenapadlo, že to, co budu řešit 
nejvíc, budou finance a dluhy. Já jsem s mati-
kou nikdy nebyl velký kamarád a teď se s ní 
setkávám dnes a denně. Lidé mnohdy přichází 
s opravdu velice vysokými dluhy, někdy jsou 
to statisícové, ale i milionové částky. Kdybych 
to všechno spočítal, tak jsem za těch třináct 
let už několikanásobný mínusový miliardář. 

Na začátku jsem si myslel, že budu řešit spíš 
nějakou pomoc s mezilidskými vztahy, napsání 
návrhů apod. Ale už první klienti po otevření 
poradny v roce 2009 byli manželé, kteří přišli 
ve věci oddlužení. V té době se o tom ještě 
moc nemluvilo, byly oddluženy teprve tři man-
želské páry v  celé ČR. Tak jsem po  nocích 
studoval a dohledával informace – dnes už 
to naštěstí děláme tak nějak automaticky.

Kdybyste měl charakterizovat typického 
vimperského klienta vaší poradny, jak by 
vypadal?

Ve Vimperku se minulý rok stalo poprvé, že 
jsem měl více klientů než klientek. Obyčejně 
převažují ženy. Asi se míň stydí říci si o pomoc 
a  řeší problémy dříve než muži. Věk klientů 
je různý, od 18 dále – nejstarším uživatelem 
našich služeb byl 93letý muž. Jak už jsem 
říkal, nejčastěji k nám přicházejí kvůli dluhům. 
Do těch se často dostávají tak, že si půjčují 
na dovolené, vánoční dárky apod. Například 
pro některé lidi, zejména kolem čtyřicítky, není 
problém sedět u internetu a klikat na rychlé 
půjčky. A tam ve chvíli, kdy se zpozdí se splát-
kou, naskakují úroky v řádu desítek procent. 
Řada z našich klientů ty peníze potom prosází, 
ale část tím opravdu poplatí staré dluhy – sice 
tak rychle vyřeší jeden problém, ale hned si 
zadělávají na další. 

Kolik klientů vás za  rok ve  Vimperku 
vyhledá?

Ve  Vimperku jsme měli v  minulém roce 
124 klientů. Ale mívali jsme jich víc, třeba 180. 
Dost se to snížilo v souvislosti s covidem. Ale 
na to, že jsme tu jen nějakých 42 dní v roce, 
je to i tak dost.

Jak vaše služby fungují – je nutné se nějak 
objednávat?

Zájemcům doporučujeme, aby se objed-
návali. Pokud to neudělají, může se stát, že 
budou muset dlouho čekat, než obstaráme 
objednané klienty. Nicméně objednání není 
podmínkou. Všechny naše služby jsou bez-
platné. Vimperáci se v 95 % setkají se mnou, 
jen málokdy mě zaskakuje kolega.

Vaše poradna má obrovský záběr témat, 
s nimiž se na vás mohou lidé obrátit – klade 
to na  vás coby pracovníky velké nároky 
na  znalosti v  mnohých oblastech. Máte 
nějaké odborné konzultanty (např. právníky), 
na které se můžete v případě nouze obrátit?

Abychom získali akreditaci na oddlužování, 
museli jsme si nasmlouvat právníka. Hodně 
také spolupracujeme s  českokrumlovským 
ICOSem, je to naše spřátelená organizace. 
Pokud si tedy nejsem něčím jistý, konzultuji to 
s nimi – oni mají ve svých řadách i právníka. 
Ale problémy, s  nimiž za  námi lidé přichází, 
se většinou opakují, takže si s nimi víme rady.

Děkuji za rozhovor. Adéla Jiříková
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Tak trochu z vimperské historie
Silou lví, vzletem sokolím

Určitým způsobem se ho ve  městě stále 
nějak dotýkáme, jako by jeho genius loci stále 
ve  Vimperku platil, jako tomu bylo za  sta-
rých časů. Mám na  mysli existenci vimper-
ské jednoty sokolské. Počátky sokolského 
hnutí ve  městě nebyly ve  městě na  úsvitu  
20. století jednoduché a  musely být velmi 
opatrné, jak mimo jiné dokumentuje text uve-
řejněný na pozvánce na oslavu 10letého trvání 
„Sokola“ ve  Vimperce, která se uskutečnila 
v neděli 14. srpna 1921. Sluší se ještě dodat, že 
při této příležitosti bylo uspořádáno okrskové 
cvičení spojené se zájezdem sokolské župy 
Jeronýmovy do Vimperka a národní slavností 
za účasti českých spolků a místní vojenské 
posádky. Protože dějinám vimperské sokolské 
jednoty jsme toho docela dost dlužni, můžeme 
to alespoň trochu napravit. 

Co předcházelo založení „Sokola“ 
ve Vimperce.

O zřízení jednoty vimperské bylo ve schůzích 
sokolské župy Jeronýmovy nejednou uvažo-
váno; posledně stalo se tak v župním cvičitel-
ském sboru dne 6. března 1908 v Písku, kde 
byl podán již určitý návrh na založení „Sokola“ 
ve Vimperce. Leč návrh nemohl být proveden, 
dokud nebylo ve  Vimperce jediného sokol-
ského odborníka a organisátora, bez něhož 
zakládání jednoty v místě zněmčeném je velmi 
nejisto, neboť – jak napsal později jednatel 
ústředního výboru „Národní Jednoty Pošu-
mavské“ p. vrch. rada Fr. Titěra v menšinovém 
listě „Pošumaví“ ze dne 16. listopadu 1912: „Co 
by bylo platno dříve soustřeďovati mládež 
v nějaké organisaci, pro niž nebylo pevného 
podkladu, v níž by neměla mládež předmětu, 
který by se dotýkal přímo její osobnosti, co 
by bylo platno zřizovati tělocvičný odbor, když 
nebylo tu muže Sokola tělem i duší, který by 
nejen dovedl jiným vlíti v duši sokolské nad-
šení, ale který by dovedl i tělo sokolsky cvičiti. 
Přišel ten muž v osobě profesora řemeslnické 
školy ve Volyni, br. Kretšího, který soustředil 
kolem sebe starší i mladší, muže i ženy, který 
ukázal jim, co je Sokol.“

A tak teprve při jeho příchodu do Vimperka 
došlo dne 8. září 1908 k ustavení Tělocvičného 
odboru „Národní Jednoty Pošumavské“, který 
stal se zároveň odbočkou „Sokola“ volyň-
ského. Samostatnou sokolskou jednotu nebylo 
radno hned zřizovati, protože nebylo lze před-
vídati, udrží-li se v  menšině, tehdy početně 
velmi skromné a  z  velké části na  němec-
kých zaměstnavatelích a  zákaznících zcela 
závislé; při tom se též uvažovalo, že případné 
snad zaniknutí pouhého odboru nebylo by tak 
nápadným a  ostudným, jako rozpadnutí se 
samostatného „Sokola“. Také nebylo nářadí, 
nebylo peněz, nebylo v  místě ani jediného 
vyspělejšího cvičence, tím méně cvičitele 
nebo cvičitelky. Vše bylo nutno teprve získati 
a připraviti. Tato nesnadná práce byla ještě 
ztěžována tím, že bylo nutno postupovati čin-
ností vniterní, nehlučnou, prostou zbytečných 
okázalostí a křiku. Bylyť tenkráte ve Vimperce 
poměry odlišné od mnohých jiných menšino-
vých misí. Poměr mezi Čechy a Němci nebyl 
nikterak zjevně nepřátelský, až na ojedinělé 
ztřeštěnosti několika málo odrodilých mladíků, 

vyšlých z českých rodičů. A přec se v men-
šině pracovalo usilovně, důsledně, plánovitě 
a se zdarem za vedení geniálního pracovníka 
br. Jana Hermana a neúnavného spoludruha 
br. Ladislava Bergmana. Za takových poměrů 
nebylo by bývalo účelným vyvolati v poměru 
českoněmeckém zjevné boje, které by si byli 
odnesli pouze odvislí čeští lidé a při kterých 
by byla mohla téci i drahocenná česká krev, 
jak se stávalo tou dobou jinde, kde byly ovšem 
poměry jiné. […]

Vývin Tělocvičného odboru N. J. P. dařil se 
nad očekávání. Nářadí darovala dílem „Česká 
Obec Sokolská“, dílem sokolská župa Jeroný-
mova a některé jednoty v ní sdružené (Písek, 
Strakonice, Volyně). Peníze se opatřovaly pří-
spěvky a četnými podniky, zvláště každone-
dělními přednáškami, odpoledne pro dítky, 
večer pro dospělé, jež zejména soustřeďovaly 
všechny kruhy české menšiny v družné pospo-
litosti; i do jiných míst zajížděl první starosta 
a náčelník odboru, br. Jindř. Kretší, přednášeti 
ve prospěch Tělocvičného odboru (Bohumi-
lice, Čkyně, Elčovice, Katovice, Strakonice, 
Vodňany, Volyně).

První cvičení mužů konalo se 19. září 1908 
v sále hotelu „U Zlaté hvězdy“. Dne 3. března 
1909 byl ustaven ženský odbor, který začal 
cvičiti 10. března téhož roku. Potom přibyl ještě 
mužský dorost dnem 9. února 1910. Ke všem 
cvičením dojížděl z Volyně pravidelně br. Kretší, 
z počátku jednou týdně, později dvakrát až 
třikrát, ba – bylo-li třeba – i denně. Pro výcvik 
cvičitelů a cvičitelek pořádal pak od 5. září 1910 
do 2. května 1911 cvičitelské kurzy.

První skládání účtů veřejnosti ze sokolské 
práce nadešlo odboru dne 20. června 1909 při 

národní slavnosti ve Čkyni. O výsledku nejlépe 
zpravuje článek tehdejšího jednatele, nyní (tj. 
v roce 1921, pozn. red.) starosty župy Jeroný-
movy, br. F. Rissingra, uveřejněný 10. července 
téhož roku v „Šumavských proudech“: „Do cvi-
čiště za  bouřlivých ovací vstupuje 13 bratří  
a 6 sester z Vimperka, vedeni svým sympatic-
kým učitelem, náčelníkem br. Kretším z Volyně. 
Když utichlo volání a potlesk, prováděli bratři 
vimperští skupiny, které se velmi ladně vyjímaly, 
protože se výborně dařily. Byloť viděti, že nejen 
bratři pochopili své poslání, ale že zejména 
br. Kretší dovedl vdechnouti ve své cvičence 
opravdový zájem pro věc sokolskou. Šest čle-
nek ženského odboru cvičilo prostná s pra-
porky a jich zladěnost všeobecně se líbila. Však 
také nebralo konce tleskání, které nebylo snad 
jen ze sympatie k bratřím a sestrám „z horké 
půdy“, leč zaslouženo bylo i jejich vytrvalostí 
a vyspělostí. Br. Kretší, jenž od loňského září 
obětavě jezdí do Vimperka za účelem vedení 
tamního tělocvičného odboru N. J. P., měl v tom 
potlesku i pro sebe dík veřejnosti, který si plně 
zasloužil. Budeť jméno jeho navždy spojeno 
s počátky „Sokola“ vimperského, a to v tom 
nejušlechtilejším smyslu.“

Brzo na  to, dne 11. července 1909, násle-
dovalo vystoupení odboru ve Volyni při cvi-
čení okrskovém; o něm napsal tehdejší župní 
náčelník br. J. Thorovský do „Věstníku sokol-
ského“: „Hlučně přivítáni, vstupují bratři a ses-
try z Vimperka, členové tělocvičného odboru 
N. J. P. tamže, nejmladší to haluz pně sokol-
ského v území ohroženém. První cvičí obtížné 
skupiny velmi svědomitě a se zdarem, rovněž 
sestry své kroužení kuželi provedly znamenitě. 
Rád přiznávám, že cvičení vimperských učinilo 
na mne dojem nejlepší; z jejich cvičení znáti 
bylo dobrou snahu a lásku k věci sokolské.“

Pro tisk připravil a text upravil 
Roman Hajník, pokračování příště. 
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Šumavské vlaky – 
Mrkvička na kolejích

Každý, kdo jezdí vlakem z  Vimperka 
a do Vimperka, ví, že provoz na zdejších tra-
tích zajišťuje německá společnost GW Train. 
Lidé, kteří vlakem nejezdí, mohou ovšem sly-
šet pronikavé houkání motorové jednotky 654 
Regiosprinter, přezdívané Mrkev, jež nahradila 
původní motoráčky, podle barevného profilu 
provozovatele. Proto si nyní něco o této jed-
notce povíme.

RegioSprinter je lehká motorová jednotka, 
kterou vyvinula a vyráběla firma Siemens-Due-
wag v letech 1995–1999. Je určena pro rychlou 

regionální dopravu. Výrobce ji původně označil 
jako RVT (Regional-Verbrennungstriebwagen, 
tedy regionální motorový vůz). V Německu je 
registrována také jako  řada 654.   GW Tra-
inRegio  nakoupil celkem patnáct jednotek 
od Ruhrtalbahn a Vogtlanbahn, které nechal 
rekonstruovat v CZ LOKO.

Nyní  stručně k  technickým věcem. Jde 
o  tříčlánkovou jednotku (max. rychlost  
120 km/h) lehké konstrukce s  hmotností 
49 200 kg a délkou 24 m, 8 m stavěnou podle 
předpisu pro stavbu a provoz tramvajových 

drah (BO-Strab). Prostřední díl je usazen 
na  dvounápravovém podvozku, krajní díly 
jsou hnací na jednonápravových podvozcích 
s uspořádáním A+2+A. Spodek skříní je tvo-
řen hliníkovými profily, bočnice jsou hliníkové, 
ke spodku přišroubované, k nim je přilepena 
střecha, též hliníková, stejně tak laminátová 
čela. Dva motory MAN D 2865 LUH s výko-
nem 198 kW s hydromechanickým přenosem 
výkonu jsou umístěny společně s hydrome-
chanickými automatickými převodovkami ZF 
Ecomat a pomocnými pohony na čelech pod 
kabinami strojvedoucího. Nízkou pasivní bez-
pečnost způsobenou velmi lehkou konstrukcí 
mají kompenzovat výkonné brzdy (hydrody-
namická, vzduchová kotoučová a  elektro-
magnetická). V  rekonstruovaných jednot-
kách GWTR je umístěno bezbariérové vakuové 
WC, rekonstruované jednotky jsou též vyba-
veny audiovizuálním systémem, zásuvkami 
a wi-fi.

V  České republice jezdí jednotky 
dopravce Die Länderbahn (v Česku pod hla-
vičkou GW TrainRegio) na  trati  ze Sokolova 
přes Kraslice a  Klingenthal až do  Zwickau. 
Jednotky společnosti  GW TrainRegio, které 
byly rekonstruovány v roce 2016 v CZ LOKO, 
jezdí na tratích z Českých Budějovic přes Černý 
Kříž, potom na  trati z   Číčenic přes  Volary 
do  Nového Údolí a  ještě na  naší trati 198 
z Volar přes Vimperk do Strakonic. Spatříme 
ji rovněž  na  trati Karlovy Vary – Mariánské 
Lázně a jako jednotky dopravce AŽD na lince 
U10 Litoměřice–Most po Švestkové dráze.

Na shledanou u dalších mašinek se těší

Pavel Reichart
Zdroj:  Wikipedia – https://cs.wikipedia.org/

wiki/RegioSprinter
BITTNER Jaromír, Jaroslav KŘENEK, Bohumil 

SKÁLA a Milan ŠRÁMEK. Malý atlas lokomotiv 
2019. Praha: Grandis Bohemia, 2018, s. 368.

 

 
 

 

 

Výcvik leteckých záchranářů Horské služby ČR 
ve Vimperku

V  úterý 3. 5. 2022 se konal ve  Vimperku, 
přesněji „U Sloupů“, součinnostní výcvik letec-
kých záchranářů Horské služby ČR a Armády 

ČR. Na  přistávací a  manipulační ploše ráno 
dosedly hned dva vrtulníky AČR (W3A SOKOL) 
ze základen Praha Kbely a Plzeň Líně. Výcvik 

probíhal přesně dle denního rozkazu, a  tak 
první start byl již v 9:30 h. Jako vždy se začíná 
lehčími manévry, které se stupňují v ty obtížné. 
Létaly se lokality vytipované dlouho dopředu, 
odsouhlasené jejich vlastníkem a nájemcem. 
Pokud jste zahlédli vrtulník, jak má na  laně 
nějaké břemeno, tak to byli záchranáři v pod-
věsu, který byl 30 m dlouhý. Nejtěžší na mané-
vrování byla záchrana z 80 m komína U Sloupu. 
Pilot musí „zaviset“ naprosto přesně, aby 
záchranář mohl slanit na  ochoz 2,5 x 2,5 m 
a pak s pacientem být vytažen jeřábem zpět 
na palubu. Bohužel výcvik na poslední loka-
litě nám přerušila bouřka. Přesto se povedlo 
odcvičit většinu ze zadání.

Chtěl bych poděkovat občanům Vimperka 
za  strpění hluku, který se snažíme elimino-
vat tím, že nelétáme přímo nad obydlenou 
částí města.

Také bych chtěl poděkovat vedení města 
za  umožnění tohoto výcviku, který probíhal 
na pozemcích města Vimperk.

Josef Tischler
Horská služby ČR, o. p. s.
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Nelze ji uměle vyrobit. Pomáhá lidem při řadě operací, ………., při léčbě otrav. Potřebují ji také lidé celoživotně odkázáni na umělou ledvinu nebo 
lidé se zhoubnými nemocemi. Krev. V lidském těle jí proudí bez přestávky čtyři až šest litrů. Přenáší kyslík a oxid uhličitý, stejně jako základní 
živiny a další látky potřebné k životu.

Každý rok 14. června si svět připomíná hrdiny, kteří se rozhodli darovat tuto životadárnou tekutinu, díky čemuž mohou zachránit život jiného 
člověka.
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INFORMAČNÍ CENTRUM 
VIMPERK
nám. Svobody 42, 385 17 Vimperk

OTEVÍRACÍ DOBA
PONDĚLÍ–PÁTEK: 8:00–16:00

SLUŽBY
 prodej map, turistických známek, pohlednic, 

turistických vizitek, magnetů, brožur a suvenýrů 
s motivy Vimperka

 internet pro veřejnost 
 kopírování, skenování, kroužková vazba, 

laminování
 informace o historických a kulturních památ-

kách Vimperska a Šumavy
 informace o přírodních a technických památ-

kách Vimperska a Šumavy
 informace o  kulturních a  společenských 

akcích ve Vimperku
 informace o turistických trasách a cyklotra-

sách Vimperka a okolí
 Facebook a Mobilní Rozhlas „Město Vimperk“
 kontakty na ubytování a stravování

STEINBRENEROVA TISKÁRNA
Logická hra na principu her únikových. Hra 

se nachází v  původním sklepení staré rad-
nice a nabízí pohled na dějiny vimperského 
knihtisku, na dobu, kdy výrobky z vimperské 
tiskárny byly známy po celém světě. Hra trvá 
maximálně 60 minut a je vhodná pro skupiny 
2–5 hráčů ve věku od 11 let výše. Rezervace 
přímo v informačním centru nebo na uvede-
ných kontaktech. Možnost zakoupení dárko-
vého poukazu. Rezervace nutná.

MĚSTSKÁ ZVONICE
Městská zvonice z 15. století ukrývá jeden 

z  nejstarších zvonů v  Čechách a  zachovalý 
hodinový stroj, na děti čeká zvonkohra a skřítek 
Zvoníček. Skupiny s průvodcem max. 10 osob. 
Rezervace přímo v informačním centru nebo 
na uvedených kontaktech. Rezervace nutná.

KONTAKT
Tel.   388 402 230
Mobil 724 176 545
infocentrum@mesto.vimperk.cz
www.vimperk.cz/ic/
https://www.facebook.com/
informacnicentrumvimperk

Služby ve Vimperku

MĚSTSKÁ KNIHOVNA    
1. máje 194
Tel. 388 411 457; 380 070 060
www.knihovna.vimperk.cz
Půjčování e-knih: https://tritius.vimperk.cz/
Katalog

Výpůjční doba pro dospělé:
Po  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
St  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Čt  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá  zavřeno
Výpůjční doba pro děti a mládež:
Po  19:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út  12:30–17:00 hod.
St  12:30–17:00 hod.
Čt  19:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá  1zavřeno

SBĚRNÝ DVŮR
Sklářská ulice 388/21
Tel. 388 402 229
https://www.vimperk.cz/sberny-dvur
Provozní doba letní: od 1. 4. do 30.9.
Po 18:00–12:00, 14:00–18:00 hod.
Út 14:00–18:00 hod.
St 18:00–12:00, 14:00–18:00 hod.
Čt  1zavřeno
Pá 14:00–18:00 hod.
So 18:00–12:00 hod.
Ve  dnech státních svátků je sběrný dvůr 
uzavřen.

GALERIE VIMPERK
Městská knihovna Vimperk
Provozní doba:
Po  10:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út  10:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
St  10:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Čt  10:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá  10:00–16:00 hod
So  10:00–16:00 hod 

STÁTNÍ ZÁMEK VIMPERK
Zámek 20
Tel. 778 427 134
E-mail: vimperk@npu.cz
www.zamek-vimperk.cz
Provozní doba:
Út–Ne 10.00–16.00
Ve všední dny jsou otevřeny Horní zámek (pro-
hlídky každou hodinu) a Muzeum Vimperska.
O  víkendech a  státních svátcích jsou navíc 
otevřeny okruhy Dolní zámek (prohlídky v 12:00 
a  v  16:00) a  Středověk (prohlídky v  10:00 
a v 14:00).

BOHOSLUŽBY
Římskokatolická církev, 
kostel Navštívení Panny Marie
Náměstí Svobody 46
E-mail: faraVimperk@seznam.cz
Út 18:00 hod.
Pá 18:00 hod.
Ne 18:15 hod. 

Evangelická církev metodistická,  
misijní sbor Vimperk
Nádražní 274
Tel. 728 958 056
http://www.ecmvimperk.cz
Ne 19:30 hod.

Křesťanský sbor Šumava – Vimperk
Nad Stadionem 199
Tel. 606 793 236
E-mail: vejuka@centrum.cz
www.krestanskysbor-vimperk.estranky.cz
Ne 10:00 hod.

PSÍ ÚTULEK VE VIMPERKU
Tel. 388 402 229, mobil 602 527 070.
E-mail: marie.hejlkova@mesto.vimperk.cz
www.facebook.com/PsiutulekVimperk
Odchyt psů provádí Městská policie Vimperk
Tel. 388 414 365

Pojďte  
s námi

Další letošní výlet Spolku na ochranu šumavské 
přírody povede v sobotu 11. června 2022 z Borových 
Lad přes Novou Boubskou po Vlasaté cestě do Kvildy. 
Účastníky po trase dlouhé 11 km doprovodí paní Eva 
Petschová. Účast veřejnosti je možná na  vlastní 
náklady a  nebezpečí. Odjezd autobusem v  8.25 
a předpokládaný návrat v odpoledních hodinách.

Dušan Žampach
předseda spolku
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Blahopřejeme
občanům Vimperska,

kteří oslavili jubilea v měsíci květnu 

Vimperské noviny vydává město Vimperk • Měsíčník • Periodický tisk územního samosprávného celku města Vimperk • Redakční rada: Tomáš Jiřička – šéfredaktor, 
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Libor Bezděk

Bohumil Kantor

Marie Martanová

Karel Dušek

Hana Poklopová

Břetislav Král

Helena Sovová

Marie Kalíšková

Magdalena Drabešová

Jaroslava Tůmová

Marie Zídková

Jan Staněk

Jitka Dušková

Petr Moravec

Květoslava Štráchalová

Jiří Jiřík

Marie Drabešová

Jana Vítovcová

Vendelín Krejsa

Jiří Vojta

Marie Hullová

Blažena Trůblová

František Kadoch

Emília Mašatová

Jan Robl

Alena Imramovská

Božena Mondlová

Hedvika Reiserová

Anděla Batystová

Bedřich Schubert

Milada Chvostová

Rosálie Koubová

Město Vimperk přeje touto cestou 
oslavencům hodně zdraví, štěstí a spo-
kojenosti do dalších let.

Helena Váchová
matrikářka

Svět se točí dál
Začnu známým dětským vtipem: „Co se 

stane, když loď narazí do ledovce??? Ledo-
vec pluje klidně dál.“ Každý z  nás prožívá 
různé životní situace, které mohou být i dra-
matické a nepříjemné. Ne vše se ale tak jeví 
s odstupem času. Z mnoha pádů a zklamání se 
můžeme poučit a posílit. To je ono známé rčení: 
„Co tě nezabije, to tě posílí.“ Ještě po mnoha 
letech si vzpomínám, jak jsme ve škole hráli 
vybíjenou. Áčko proti béčku. A to je, jak všichni 
víme, otázka cti a  prestiže. Patřil jsem mezi 
ty lepší hráče, ale stalo se, že mě vybili jako 
prvního. Šel jsem z pole jako opařený. Taková 
ostuda. Nebo když jsem si při fotbale dal vlast-
ňáka. Dneska se tomu mohu jen zasmát, ale 
tehdy to byla tragédie. Po maturitě mě nevzali 
na „vejšku“, tak jsem šel pracovat na „dráhu“ 
jako signalista a výpravčí. Dodnes na to rád 
vzpomínám. Ono to jde ale stále dál. Před 
pár lety jsem kupoval nové auto. Během pár 
dní jsem odřel blatník o  kamenný sloupek 
na dvoře. Jsou to jen plechy, ale nepotěší to. 
Vloni na  podzim jsem se srazil s  laní. Ta to 
odnesla životem a auto bylo málem na odpis. 
Mně se nic nestalo, ale nálada byla pokažená 
na mnoho dní a zbytečné starosti s opravou. 
Ano, jsou to maličkosti, ale jsou nepříjemné. 
Další zkušeností byly letošní Velikonoce. Všude 
se psalo, že zase po dvou letech to budou 
konečně Velikonoce bez covidových omezení. 

A  já ten covid zrovna na Velikonoce dostal. 
A uznejte, to je pro faráře dost nepříjemné. 
Místo slavnostních velikonočních bohoslužeb 
ležet v posteli. Vždyť právě na Velikonoce chodí 
tolik lidí do kostela. A Velikonoce byly i bez toho 
a přežili jsme to. Mám známého, který je vinou 
úrazu již mnoho let na invalidním vozíku. To už 
je pořádný zásah do života. A přesto se s tím 
naučil žít. Procestoval kus Evropy, a když mi 
posledně vyprávěl, že ještě plánuje dostat se 
na Boubín, tak jsem opravdu nechápal. Je to 
odvaha, odhodlání nebo šílenství? Ano, jsou 
situace, které opravdu změní náš život k nepo-
znání. A největší neznámá je pro nás okamžik 
smrti. Odtud již není návratu. Ze smrti máme 
přirozeně obavy. Ale i pro tento okamžik máme 
světlo naděje, že to dobře dopadne. Věříme 
v Ježíše Krista, který zemřel a z mrtvých vstal. 
Tím nám otevřel cestu k životu, který ani smrt 
nemůže zničit. A když řekl: „Nebojte se, vaše 
trápení se promění v radost“, stejně tak říká: 
„Kdo mě následuje, bude mít světlo života, 
a kdo ve mně věří, bude žít, i kdyby zemřel.“ 
A  tak nám všem přeji dostatek sil a naděje 
v těžkých chvílích života. Svět se točí dál, i když 
se někdy může zdát, že loďka našeho života 
ztroskotala. Kdo důvěřuje v  Boha, nemusí 
se bát. 

P. Jaromír Stehlík
farář

Vzpomínka
Dopracovaly pilné ruce, 
utichlo navždy předobré srdce, 
očima drahýma se již nepodíváš, 
teď klidným spánkem odpočíváš. 

S hlubokou bolestí vzpomínáme na 11. výročí 
Tvého tragického odchodu. Od nás, ti, kteří Tě 
velmi milovali a nikdy nezapomenou. Na syna, 
bratra, strýce, švagra, pana Pavla Štěpána 
z Vimperka. 2. 6. 2022 uplyne 11. výročí jeho 
tragického odchodu. Nikdy nezapomenou 
maminka s  manželem Josefem, bratr Ládík 
s  rodinou, strýc Vlastík s  manželkou, strýc 
Jarda s rodinou a ostatní příbuzní. 

Děkujeme všem, kteří vzpomenou s námi.

VZPOMÍNKA
Dne 1. 6. 2022 uplyne už 10 let, kdy nás 

navždy opustil náš milovaný pan Milan 
Zwettler. Kdo jste ho znali, vzpomeňte 
s námi. Děkuje zarmoucená rodina.

Senior klub
Senior klub Vimperk děkuje všem, kteří přispěli a podpořili tombolu Májové veselice konané 

dne 23. 5. 2022 v hotelu Zlatá hvězda. Velmi si toho vážíme a děkujeme.
Výbor Senior klubu

Pojďte s námi na výpravu za šumavskými bobry v úterý 21. 6. 2022 na Horskou Kvildu. Akci pro 
nás pořádá NP Šumava. Podrobnosti k této výpravě najdete na nástěnce Senior klubu naproti 
poště a ve výloze Komunitního centra ve Sklářské ulici. Zveme všechny zájemce. 

Miloslava Pomezná, SK Vimperk
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Zprávy z gymnastiky

Vimperské gymnastky bojovaly 
O pohár Českých Budějovic 

Na populární již XVI. ročník závodu ve spor-
tovní gymnastice žen v  Českých Budějovi-
cích „O pohár města“ se těšily malé i starší 
gymnastky z celé republiky. Lákavé je vedle 
příjemného prostředí i to, že se jedná pouze 
o dvojboj. 

Líbivé a náročné sestavy s hudebním dopro-
vodem na prostných ocenili odborníci i laici.

O  konečném pořadí závodníků, téměř 
ve  všech případech, rozhodla nevypočita-
telná kladina. Jeden pád znamená v hodno-
cení jeden bod dolů a to už se těžko dohání. 

Ani vimperským gymnastkám se pády nevy-
hnuly. V kateg. VS0A Dorota Jakšová obsadila 
krásné 7. místo, Emílie Půbalová i s jedním pád 
skončila devátá. V kateg. VS0B vybojovala Kris-
týna Malá pro Vimperk nejlepší umístění, a to 
5. m., Šarlota Jakšová (1 pád) 7. m. a Martině 
Bělíkové se podařilo spadnout dvakrá,t a tak 
se musela spokojit s 10. příčkou.

I v další kateg. VS1B obě děvčata pád nemi-
nul. Aneta Medková skončila osmá a Anastázie 
Klasová devátá. 

V nejpočetnější kateg. VSC5+6 startovalo 
hned pět vimperských děvčat. Z toho bez pádu 
tři: Lucie Hermanová 11., Šárka Václavíková 15. 

a Marie Staňková 17. místo. Anetku Hlinkovou 
posunul jeden pád na 13. pozici. Největší smůlu 
si vybrala favoritka Anna Kotrlíková, kterou tři 
pády poslaly z první destíky až na 18.místo.

Přesto, že děvčata padala jako hrušky 
na podzim, je umístění 7krát v první desítce 
velice pozitivní.

Poděkování tentokrát patří nejen vimper-
ským gymnastkám za dobrý výkon, ale i jejich 
trenérkám Haně Košnarové a Pavle Uhříčkové.

Poslední přípravný závod před krajským pře-
borem nás čeká v Jindřichově Hradci.

Marie Kotlíková 
předsedkyně oddílu 

SG TJ Šumavan Vimperk, z. s.

V. ročník memoriálu K. Parmy ve SG žen – 
Jindřichův Hradec

Ne všechno vždy vychází tak, jak si to naplá-
nujeme, i když pro to hodně děláme. A to se 
nám stalo zrovna nyní s účastí na gymnastic-
kém čtyřboji v Jindřichově Hradci. Přihlášeno 
bylo deset vimperských gymnastek. Nemoc 
děvčat i trenérky a další jiné povinnosti způ-
sobily, že nakonec Vimperk zastupovala pouze 
jedna jediná gymnastka, a to Marie Staňková. 
Startovala v kateg. nejstarších děvčat VSC5+6. 
Cvičení ji moc baví a je to vidět i na výsled-
cích. Tentokrát se jí všechno dařilo. Žádný pád 
z kladiny a pěkně provedená sestava na pro-
stných s  hudebním doprovodem jí zajistila 
krásné 5. místo.

Určitě jí hodně pomohla i podpora její zku-
šené kamarádky Terezy Šimečkové, která již 
nezávodí, ale v závodním prostředí se velmi 
dobře orientuje. 

Oceňuji nadšení obou děvčat a děkuji jim 
za dobrou práci.

Marie Kotlíková 
předsedkyně oddílu 

SG TJ Šumavan Vimperk, z. s. 

Kemp vítězů 
s olympioniky 
ve Vimperku!

Ve spolupráci s městem Vimperk zavítá o  letošních prázd-
ninách poprvé na náš Areál letních sportů pětidenní sportovní 
příměstský tábor Kemp vítězů. Pod vedením profesionální spor-
tovkyně, lyžařky Nikol Kučerové, která přímo odtrénuje kemp 
ve Vimperku, se uskuteční od 11. do 15. července. Projekt, jehož 
patronem jsou čeští olympionici, má už pětiletou tradici. Děti 
od 1. třídy ZŠ až do 15 let, které budou vedeny zkušenými tre-
néry, vybranými Denisou a Adamem Helceletovými, zažijí týden 
plný pohybu, mentální přípravy, zdravého způsobu stravování 
a v neposlední řadě také výuky angličtiny. Přihlášené děti nemusí 
být nutně sportovci či atleti, trenéři jsou připraveni kontinuálně 
pracovat s kýmkoliv a přizpůsobí se individuálním potřebám dětí.

„Pro děti jsou každý den přichystané různé sportovní tréninky 
formou soutěží a her, kde je naučíme správně hýbat se svým 
tělem. Zakládáme si na individuálním přístupu, a proto je kapa-
cita omezena pouze 40 místy a každý trenér trénuje maximálně 
8 dětí,“ říká zakladatel projektu, olympijský desetibojař Adam 
Sebastian Helcelet. Pokud chcete vaše dítě svěřit do rukou pro-
fesionálních trenérů a olympioniků, máte možnost jej registrovat 
na webových stránkách www.kempvitezu.cz.

Eva Pavla Mitrová
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Kynologické závodění
Rok 2022 začal pro náš kynologický oddíl 

veleúspěšně díky reprezentaci Magdy Vold-
řichové a jejího německého ovčáka Yukiho.

I přes lednový nečas ZKO Netolice uspo-
řádala na svém prostranství soutěž „Memo-
riál Františka Jaroše“. Mimořádně pozitivně 
naladěný Yuk předvedl svým výkonem, že se 
zdaleka nechystá na  odchod do  důchodu, 
a pro Magdu v kategorii ZZO vybojoval krásné 
první místo.

Nelze opomenout Novoroční klání či Veli-
konoční závod, jenž slouží ve  všech disci-
plínách pro potěchu ducha i  oka. Na  nich 
vyniká zručnost a schopnost páníčka vytvořit 
spolupracující tým se čtyřnohým chlupáčem. 
Nechyběly diplomy, medaile na památku, ba 
ani občerstvení ke kávě.

Vimperský závod konaný tradičně v  jar-
ních měsících tentokráte vyšel na  sobotu  
30. 4. 2022. Na  naše kynologické cvičiště 
dorazili například členové Rottweiler klubu ČR, 
Klubu přátel chodského psa, Českého klubu 
německého ovčáka, ale i členové ZKO Písek. 
Ředitelka závodu Mária Pilná seznámila pso-
vody s programem a organizací. Plně po celou 
dobu dohlížela na jeho zdárný, hladký i rychlý 
průběh. Díky tomu nebyl panu rozhodčímu 
Stanislavu Uriánkovi vznesen žádný protest, 
proto se mohl věnovat posouzení stop v kate-
gorii ZPU1. Následná poslušnost ve sportov-
ním tempu zamíchala pořadím. Po  sečtení 
všech bodů na zlatý stupínek vystoupala bor-
der kolie Fly s Jaroslavou Lukešovou. Stříbro 
připadlo Magdě Voldřichové s Yukim. Bronz 
patřil Vojtovi Molnárovi s  fenou německého 
ovčáka Charlottou. Pro psy, kteří se teprve 
připravují na  složení zkoušek, byla otevřena 

kategorie ZOP. V té se nejlépe vedlo a první 
místo zaujmul Lukáš Turek s fenou německého 
ovčáka Girou. Druhé místo získal Jiří Švan-
car taktéž s fenou německého ovčáka Jerry. 
Třetí Ondřej Havrda s  rottweilerkou Barčou. 
V závěrečném hodnocení došlo k vyhlášení 
podkategorie pro naše členy. Zohledňovala 
první start s prvopočáteční nervozitou i stres 
z možného  nezdaru. Zároveň vyzdvihla chuť 
se psem pracovat, zdokonalovat se a posou-
vat ve výcviku dál. V ní první místo obsadila 
Zuzana Adamová se psem německého ovčáka 
Ultimem, druhé Magda Voldřichová s fenkou 

německého ovčáka Furií, třetí Adélka Kašpa-
rová se psem border kolie Farem. Poděkování 
patří sponzorům, díky nimž si všichni závodníci 
odnesli něco pro sebe i své miláčky. Stupínky 
vítězů ve  všech třech kategoriích byly pak 
hojně odměněny. Zda toto bylo dostatečnou 
motivací k účasti na dalších námi pořádaných 
závodech, nebo jen dobrý pocit ze skvěle 
stráveného dne s bonusem získat nové zku-
šenosti, se dozvíme až na podzim.

Osobně bych chtěla zdůraznit myšlenku 
jedné  naší nejúspěšnější republikové výcvi-
kářky: „Tento krásný sport by měl lidi sbližovat 
a ne rozdělovat.“

Jaroslava Lukešová 
předsedkyně kynologického klubu

Tenisový klub Vimperk je opět v krajské soutěži!
Je tomu přibližně měsíc, co se na vimper-

ských kurtech rozběhla letní tenisová sezóna. 
A  opět tak započal tréninkový proces více 
než 40 žáků, na  jejichž tenisový růst dohlíží 
zkušený trenér Petr Hlinka. Kromě pravidel-
ných tréninků je pro děti i  v  letošním roce 
připraveno několik turnajů. Pro většinu dětí 
domácího klubu jsou tyto turnaje vrcholem 
sezóny a zároveň dobrou možností předvést 
svou vzrůstající úroveň hry před zraky svých 
nejbližších. Pro ty nejtalentovanější hráče klubu 
pak jde zejména o kvalitní přípravu na turnaje 
v rámci celého kraje. 

Letošní rok je však pro TK Vimperk přelo-
mový. Po více než 20 letech se do Vimperku 
vrátil závodní tenis. Družstvo dospělých začíná 
svou pouť v té vůbec nejnižší jihočeské soutěži 
(Krajský přebor VI.). Cílem pro letošní sezónu 
pro náš tým je jednoznačně postup o soutěž 
výš. Prozatímní zápasy zatím dokazují, že je 
postup v našich silách. V úvodním střetnutí 
jsme bez větších problémů přehráli LTC Český 
Krumlov C výsledkem 8:1 na zápasy. V násle-
dujícím zápase se nám podařilo zvítězit proti  
TJ Dačice B (7:2 na zápasy). Poslední utkání 
s  TK Jindřichův Hradec B (vítězství 5:4 

na  zápasy) pak nabídlo vskutku napínavé 
zápasy a  ukázalo velkou bojovnost všech 
hráčů týmu. Jelikož však i náš největší soupeř 
v boji o postup (Sezimovo Ústí C) prozatím 
sbírá jen výhry, je situace stále velmi otevřená. 
Nezbývá tak, než popřát hráčům TK Vimperk 
hodně štěstí, anebo ještě lépe – přijďte je 
osobně podpořit. 

A  na  závěr ještě termínová listina turnajů 
TK Vimperk:
So 28. 5. Soutěžní zápas TK Vimperk – Dobrá 
Voda B
Ne 29. 5. Losované debly – Memoriál Karla 
Ettlera – open /i pro veřejnost/
So 25. 6. Singly – Přebor Vimperska – open
So – po 2.–4. 7. – Singly – Vimperk open – 
pouze pro registrované tenisty
So – 27. 8. Old master – singly pro hobby 
a starší – open
So – 3. 9. King master – singly pro mladší 
a pokročilé – open
So – 24. 9. Vimperské debly – open

Termíny dětských turnajů budou upřesněny 
trenérem Petrem Hlinkou.

Chceme vás, tenisové nováčky i pokročilé, 
pozvat na naše tenisové kurty s přáním všeho 
dobrého do nové sezóny 2022.

Petr Hlinka,
Josef Bejček
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Řádková inzerce

 Policie České republiky územní odbor Krajského ředitelství policie 
Jihočeského kraje Prachatice přijímá i nadále nové policisty do slu-
žebního poměru. Nástupní plat činí 26  420 Kč, po roce pak 31  960 Kč, 
náborový příspěvek, za splnění daných podmínek, ve výši 75  000 Kč. 
Veškeré informace pro zájemce podá u územního odboru KŘP JčK Pra-
chatice personalista Stanislava Vachtfeidlová, tel. číslo 702 158 218 nebo  
974  236  400, e-mail: Stanislava.vachtfeidlova@pcr.cz nebo přímo 
osobně na  adrese Policie ČR Územní odbor KŘP JčK, Prachatice, 
Pivovarská 4.

 Koupím starší známky, mince, bankovky, odznaky, pohledy, obrazy, 
hodiny, hodinky, porcelán, sklo, vojenské předměty – šavli, helmu, 
uniformu a podobně. Můžete nabídnout i jiné staré předměty, celou 
sbírku nebo pozůstalost. Tel: 722 777 672.

Vimperk se může pyšnit další 
úspěšnou sportovkyní
Na konci dubna se ve Francii v Chamonix – 
MontBlanc konalo neoficiální mistrovství Evropy 
WorldSelectInvitational v dívčím hokeji kategorie U14. 
Tento turnaj pořádá asociace WorldSelectInvitation, 
společnost, která organizuje výběrové turnaje 
po celém světě. Dovolte mi, abych vám v následujícím 
krátkém rozhovoru představila jednu z hráček, 
která se turnaje zúčastnila. Jedná se o místní 
rodačku Adélu Voldřichovou, žákyni 7. třídy Základní 
školy Vimperk, Smetanova 405, která běžně hraje 
za Vimperk ve smíšeném hokejovém týmu.

Minulý týden ses zúčastnila za  Czech 
Select Team nadnárodního turnaje v Chamo-
nix – MontBlanc, kde jste se spoluhráčkami 
vybojovaly úžasné první místo. Pravděpo-
dobně jsi nehrála s týmem, se kterým hraješ 
běžně. Kdo tě do vítězného týmu nominoval?

Normálně hraji ve  smíšeném týmu, tady 
šlo o čistě dívčí tým. Byl to výběr dívek z celé 
České republiky, který skládala Monika Krč-
ková z  Brna. Je to trenérka dívčího hokeje, 
která pořádá hokejové kempy, a od ní přišla 
nabídka na účast v tomto turnaji.

Kolik jste během turnaje odehrály zápasů 
a odkud byly soupeřky?

Odehrály jsme celkem 8 zápasů, 5 v základní 
části a  3 v  play-off. Každý den jsme hrály 

dvakrát. Kromě českého týmu tam byly hráčky 
ze Švédska, Finska, Německa, Francie a Alp.

Na jaké pozici hraješ? Přihrála jsi na nějaký 
gól, nebo ho dokonce sama dala?

Hraji na pozici útočníka. Během turnaje jsem 
dala čtyři góly a na pět dalších přihrála.

Jak dlouho se věnuješ hokeji a  kdo tě 
k němu přivedl? Jak často trénuješ?

Hraju hokej od tří let, je to můj největší koní-
ček a přivedl mě k němu taťka, který taky hraje 
hokej. V  hokeji mě velmi podporují mamka 
i taťka. Oba mě vozí na tréninky i zápasy. Tré-
nuji třikrát týdně. 

Jakých důležitých zápasů ses již 
zúčastnila?

Bylo jich víc. Účastním se jich několikrát 

za rok. Naposledy asi před třemi týdny v Praze 
to byl CZECH LIONS CUP, kde jsem hrála 
za tým CrazyHockey z Hluboké nad Vltavou. 
Hrálo zde pět týmů. Byla jsem jedinou dívkou 
v klučičím výběru a zároveň kapitánkou týmu. 
I  tady jsme vyhráli první místo. Ve Francii to 
bylo poprvé v zahraničí.

Nakonec nám ještě prozraď, kdo je tvým 
hokejovým vzorem?

Můj vzor je David Pastrňák z Boston Bruins. 
Moc gratuluji a přeji mnoho dalších tako-

vých úspěchů.
Děkuji za rozhovor.

Martina Křížová

  PRODEJ     KUŘIC
                2022
 FIRMA
          NOVÁK
                     RADOMYŠL

VIMPERK – 15.15 hod.                    
U  LIDLU 
  DNE:  11.3 / 8.4 / 6.5 / 3.6 / 1.7 / 29.7 / 

26.8 / 23.9 / 21.10 / 18.11

  červené, černé, kropenaté, modré,
žíhané, bílé  - stáří 20 týdnů
                       cena 200 Kč/ks
tel.- 602 115 750
www.drubez-novak.cz
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MINIKURZ JAK NA 10 MINUTOVÝ MAKE-UP
MINIKURZ SPECIÁL PRO MAMINKY

ING. DOMINIKA STAŇKOVÁ CHVÁLOVÁ

WWW.DOMINIKASCHVALOVA.CZ

 SAMA SOBĚ VIZÁŽISTKOU

1.MÁJE 3/1 VIMPERK
IG: DOMINIKASCHVALOVA.STYLISTKA
TEL. +420 720 414 786

ZÁŽITKOVÉ KURZY
 

SAMA SOBĚ STYLISTKOU

OSOBNÍHO LÍČENÍ A STYLINGU 

www.autoskola-Michaela.cz
777 987 696

Autoškola Michaela Kunešová

Řidičák na osobák
a
kondiční jízdy

facebook.com/autoskolaMichaela
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Pracujte 
 v Německu!
Hledáme kolegy 
a kolegyNě Na 
Pozice:

OperátOr/ka výrOby

MOntážník/ce

Skladník/ce a expediční  
pracOvník/ce

Napište nám!
lukas.zyka@bachl.de
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